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У ЦЕНТРІ УВАГИ

Привітання Президента України
з нагоди Дня захисника Вітчизни

Шановні співвітчизники!

23 лютого в Україні відзначається День захисника Вітчизни.
Щиро вітаю всіх, хто стоїть на сторожі суверенітету нашої держави,

зміцнює її обороноздатність та національну безпеку. Переконаний, що й
надалі, незважаючи на нелегкі будні, ви будете гідно виконувати свій
священний обов’язок, вдосконалювати професійну майстерність.

З особливою теплотою звертаюся сьогодні до ветеранів війни та
військової служби. Висловлюю вам глибоку вдячність за мужність, звитягу та
самовіддану працю в ім’я миру і нашого майбутнього. Бажаю всім вам, вашим
рідним та близьким здоров’я, добра, щасливих і довгих літ.

Віктор Янукович

(Офіційне інтернет-представництво Президента України
(www.president.gov.ua). – 2012. – 23.02).

Привітання Голови Верховної Ради України
з нагоди Дня захисника Вітчизни

Дорогі співвітчизники!

Прийміть мої щирі вітання з Днем захисника Вітчизни, який увібрав у
себе кращі традиції і звершення нашого народу. А відтак став одним із
знакових символів його життєвої сили, доблесті і героїзму.

Для кожного з нас це свято позначене своїми барвами, настроями та
почуттями. Кожен вкладає в нього свій заповітний зміст, синтезований усім
особистим досвідом. Та головним, визначальним було й залишається веління
любити Батьківщину, віддано їй служити, боронити та оберігати як єдину
велику матір. Трансформуючись залежно від історичних обставин, цей
імператив і це устремління допомогли старшим поколінням вистояти в
небачено суворих випробуваннях. Вистояти і перемогти, піднявши з руїн
врятовану ними країну.

Наше слово найглибшої синівської вдячності звернене сьогодні до творців
цього вікопомного подвигу – воїнів Великої Вітчизняної і героїв тилу. Здоров’я,
добра і ще багато літ вам, дорогі ветерани! Нехай сяйво здобутої вами Перемоги
світить крізь десятиліття й віки орієнтиром і дороговказом нащадкам у лавах
Збройних сил і на риштуваннях мирних новобудов.
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Звертаючись до всієї нашої громади, кожного з вас, шановні співвітчизники,
хочу закликати до несхитної і несхибної вірності найпершій з громадянських
чеснот – патріотизму. Активному, діяльному і відповідальному, який втілювався
б у суспільній єдності та порозумінні, злагодженій результативній праці.

У нас немає почеснішого обов’язку, важливішого завдання. І нам є кому
наслідувати, у кого вчитися. Наснаги й невтомності, оптимізму та успіхів на
цьому доленосному шляху!

Володимир Литвин

(Сайт Верховної Ради України (portal.rada.gov.ua). – 2012. – 23.02).

Привітання Прем’єр-міністра України
з Днем захисника Вітчизни

Шановні захисники Вітчизни!
Дорогі ветерани та працівники Збройних сил!

Сердечно вітаю Вас з Днем захисника Вітчизни – святом, яке вшановує
мужність, військову доблесть, славетні бойові традиції та ратний подвиг
нашого народу.

У цей святковий день ми прославляємо наших дорогих ветеранів війни,
усіх військових, які стоять на обороні миру і служать справі посилення
безпеки та зміцнення обороноздатності нашої держави.

Від імені уряду висловлюю Вам щиру вдячність за чесну і сумлінну службу,
незламну волю, патріотизм та відданість військовій справі. Переконаний, що
військовослужбовці і надалі гідно виконуватимуть почесний обов’язок із захисту
Батьківщини заради миру і щасливого майбутнього на рідній землі.

Бажаю Вам міцного здоров’я, бадьорості духу, сімейного благополуччя,
щастя і добробуту, успіхів у служінні на благо України!

 З повагою Прем’єр-міністр України
Микола Азаров

(Урядовий портал (www.kmu.gov.ua). – 2012. – 23.02).

Кадрові ротації в уряді

22 лютого Президент В. Янукович призначив В. Хорошковського першим
віце-прем’єр-міністром України. Відповідний Указ розміщений на офіційному
сайті глави держави. Іншим указом В. Хорошковський звільнений з посади
міністра фінансів.
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Нагадаємо, що В. Хорошковський очолював Службу безпеки України з
11 березня 2010 р. по 18 лютого 2012 р. 18 лютого В. Янукович призначив
його міністром фінансів України. Раніше, 14 лютого, В. Янукович звільнив з
посади першого віце-прем’єра – міністра економічного розвитку і торгівлі
України А. Клюєва і призначив його секретарем Ради національної безпеки і
оборони України замість звільненої з цієї посади Р. Богатирьової.

23 лютого Президент В. Янукович В. Янукович призначив П. Порошенка
міністром економіки, а Ю. Колобова – міністром фінансів. Про це заявив
голова фракції Партії регіонів О. Єфремов на брифінгу у Верховній Раді.

«На даний момент міністром фінансів затверджений Ю. Колобів,
міністром економіки затверджений П. Порошенко», – сказав він.

О. Єфремов уточнив, що дана інформація є офіційною. «На даний
момент відбулися дані призначення, і ці люди приступають до виконання
своїх обов’язків», – розказав політик.

Водночас ряд ЗМІ з посиланням на джерело у Верховній Раді повідомив
про те, що П. Порошенко відмовився від міністерського крісла.

Нагадаємо, П. Порошенко очолює раду Національного банку України. З
жовтня 2009 р. по березень 2010 р. він посідав посаду міністра закордонних
справ. У свою чергу Ю. Колобов займав пост першого заступника голови
Нацбанку (Офіційне інтернет-предствництво Президента України
(www.president.gov.ua). – 2012. – 22.02; МинПром – информация бизнес-
класса (http://minprom.ua). – 2012. – 23.02).

АНАЛІТИЧНИЙ РАКУРС

О. Ворошилов, канд. іст. наук, старш. наук. співроб.

Перспективы «оранжевой революции»
в России в отзывах СМИ

4 декабря 2011 г. в России состоялись думские выборы, после
обнародования результатов которых ряд представителей оппозиции заявили,
что в ходе голосования и подсчета голосов имели место многочисленные
нарушения и фальсификации. ЦИК РФ отверг обвинения оппозиции и
отказался пересматривать итоги выборов в Думу, отметив, что в целом они
прошли в соответствии с законодательством.

В результате 10 и 24 декабря, а также 4 февраля по городам России
прокатилась волна многотысячных митингов. Их участники вышли на улицы под
лозунгом «За честные выборы»: наиболее заметная акция оппозиции прошла в
Москве на Болотной площади, собрав, по разным оценкам, от 30 до 100 тыс.
человек.

Итогом данного митинга стала резолюция с требованиями к российским
властям. В частности, в документе прописано, что участники акции протеста
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на Болотной площади требуют от руководства страны отмены итогов
парламентских выборов, регистрации кандидатом в президенты основателя
партии «Яблоко» Г. Явлинского, освобождения политзаключенных,
регистрации оппозиционных партий, реформы политической системы,
проведения досрочных выборов парламента и президента и пр.

Проходят и «альтернативные» митинги. Так, 4 февраля в Москве на
акцию «Нам есть что терять», прошедшую на Поклонной горе, собрались, по
разным данным, от 40 до 190 тыс. человек. Участники митинга поддержали
курс
В. Путина и выступили против «оранжевой угрозы», которую, по их
убеждению, пытаются спровоцировать оппозиционеры с Болотной площади.
Кроме того, 11 февраля более чем в 20-ти регионах России прошли митинги в
поддержку нынешнего курса развития страны и избрания президентом
В. Путина. Организаторами мероприятий выступали региональные
объединения организаций профсоюзов, объединения ветеранов,
инициативные группы граждан.

Как проинформировал председатель комитета Госдумы по труду,
социальной политике и делам ветеранов, первый заместитель секретаря
президиума Генсовета «Единой России» А. Исаев, митинги в поддержку
В. Путина будут проходить и в дальнейшем.

Планируется, что очередной митинг в поддержку В. Путина под
лозунгом «Спасем Отечество!» пройдет 23 февраля.

Неординарные события происходили и в Государственной думе. 6 и
7 февраля фракция «Единой России» попыталась заручиться поддержкой
оппозиционных фракций в принятии совместного «антиоранжевого»
заявления «В защиту конституционного строя, гражданского мира и
демократии в стране», в котором говорится о неприемлемости радикальных
настроений в российской политике. «Пытаясь оседлать справедливые
протестные настроения, ожидания реальных перемен… узкая группа людей
отвергает любой диалог с оппонентами, готовит России уличный, так
называемый “оранжевый” сценарий смены власти», – утверждает «Единая
Россия».

По данным ЕР, подобные политические силы нередко действуют «по
прямой подсказке зарубежных политтехнологов, которые, являясь, в том
числе, крупными государственными чиновниками, вмешиваются во
внутренние дела нашей страны» и подстрекают население к революции.

Но, как отмечают обозреватели, «единороссы» явно переоценили степень
лояльности Кремлю партий системной оппозиции. Ведь подписание такого
заявления партиями думской оппозиции резко ухудшило бы отношения
между ними и несистемной оппозицией, лидеры которой активно участвовали
в организации митингов гражданского протеста против фальсификаций на
выборах в Госдуму и перспективы третьего президентского срока В. Путина.
Многие рядовые члены КПРФ и «Справедливой России» участвовали
4 февраля в митинге на Болотной площади, и это не могли не учитывать
партийные лидеры. Кроме того, Г. Зюганова, С. Миронова и В. Жириновского
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возмутило, что под проектом заявления заранее были поставлены их подписи.
В итоге они отказались поддержать предложенный документ и заявили о
планах выработки альтернативного варианта. Становится все более очевидно,
констатируют эксперты, что новая Дума и по атмосфере, и по степени
управляемости сильно отличается от старой.

В свою очередь премьер-министр России В. Путин предостерег от
повторения сирийского сценария в России. «К сожалению, в мире культ
насилия выходит на первый план ...и мы не должны допустить ничего
подобного в нашей стране», – сказал Премьер на встрече с представителями
религиозных конфессий 8 февраля. В этой связи можно напомнить, что акции
протеста, начавшиеся в России после выборов в Госдуму в декабре 2011 г.,
сравнивали с народными выступлениями в арабских странах многие западные
СМИ. Кроме того, о том, что в России могут начаться волнения, подобные
сирийским, или произойти революция, как в арабских странах, ранее
неоднократно заявлял американский сенатор-республиканец Дж. Маккейн.
Россия на эти заявления никак не реагировала.

Обозреватели СМИ обращают внимание на то, что первыми с
обвинениями в «оранжевости» обрушились на участников митингов «За
честные выборы» не представители партии власти, а лидеры думских
фракций КПРФ и ЛДПР. Г. Зюганов на декабрьской встрече с президентом
России даже предостерег Д. Медведева от «оранжевой проказы, пышный цвет
которой уже проявился».

В свою очередь председатель ЛДПР В. Жириновский в ходе недавнего
выступления в Госдуме описал свой сценарий начала «оранжевой революции
в России. По его словам, к ней может привести отказ депутатов трех думских
фракций – КПРФ, ЛДПР и «Справедливая Россия» – от своих мандатов.
«Если мы сдадим мандаты, вот тогда начнется «оранжевая революция»,
потому что вы («Единая Россия») тут будете нелегитимны, ибо меньше двух
партий здесь (в Госдуме) быть не должно», – заявил лидер либерал-
демократов. Хотя многие в России считают, что «оранжевая революция» в
стране уже началась.

Так, писатель, публицист, редактор газеты «Завтра» А. Проханов
убежден, что «сегодня происходит то, что называется “оранжевой
революцией”. …Она уже началась, на наших глазах стремительно разгорается
и проходит свои классические стадии одна за другой. …”Оранжевая
революция” в России уже прошла первый этап, когда интернет сработал, как
спусковой крючок, и привел к скоплению людей на улицах. Если в России не
будет сильной власти, нас захлестнет волна хаоса “оранжевой революции”».
…«Оранжевая революция» – это факт. Вопрос в том, приобретет ли она
страшный сокрушительный характер – или же пройдет бескровно, но
достигнет целей и “срежет” российскую государственность».

В том, что оппозиция, проводящая митинги «За честные выборы»,
реализует «оранжевый сценарии», уверен и лидер движения «Суть времени»,
политолог С. Кургинян. По просьбе корреспондентов «Комсомольской
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правды» он перечислил классические черты «оранжевой революции»,
которые видит в московском протестном движении.

Прежде всего, по словам С. Кургиняна, это отсутствие у акций протеста
фактической основы. Политолог напоминает, что митинги начались с
утверждений о тотальных фальсификациях на выборах 4 декабря. Однако до
сих не предъявлены доказательства этих фальсификаций.

Во-вторых, речь идет о подмене лозунгов и требований митингов. «Эти
люди ратуют не за честные выборы, им просто нужен повод, чтобы перейти к
чему-то другому, – говорит С. Кургинян. – Они вдруг начали говорить о том,
что надо реформировать Конституцию России, президентскую республику
менять на парламентскую. И вообще ввести учредительное собрание».

Третий нюанс – бескомпромиссность лидеров протеста: «Было также
заявлено, что, даже если президентские выборы будут прозрачными, это все
равно нелегитимно».

Перспективы, которые видит политолог в случае дальнейшего развития
такой митинговой активности, безрадостные. «Есть мнение, что угроза будет
нарастать – вплоть до того, что лидеры оппозиции могут призвать
американцев взять под контроль наше ядерное оружие. Подобные опасения
разделяют достаточно большое число людей в России. Это, собственно, и
побудило нас создать антиоранжевый комитет. Его члены говорят, что они,
как граждане России, готовы вести борьбу с “оранжевыми”. Антиоранжевый
комитет являет собой широкий фронт, куда вошли люди самых разных
взглядов».

По мнению же бывшего депутата Госдумы России, політолога
С. Маркова, то, что готовится «оранжевый» сценарий, «абсолютно очевидно.
Цель-максимум – свергнуть Путина, цель-минимум – снизить его
легитимность и сделать из него образ второго Лукашенко. То, что такой
сценарий будет – 80 %, его успешность – 10 %, поскольку не создано
основных предпосылок для революции». Среди основных причин будущего
поражения «оранжевого сценария» политолог отмечает отсутствие должного
финансирования со стороны Запада. «Условно говоря, на “оранжевого” борца
в России западных ресурсов приходится примерно в 15–20 раз меньше, чем
это было в Украине. Это отражает тот факт, что западники не верят в
возможность “оранжевой” революции в России, поэтому никакой серьезной
поддержки не оказывают».

Со своей стороны, член Общественной палаты РФ, политолог И. Дискин
заявил, что следует разделять организаторов митингов и основную массу его
участников. «Их объединяет недовольство многим происходящим, – пояснил
И. Дискин. – Но я участвовал в митинге на Болотной и могу сказать, что многие
участники не разделяют радикальных, как я считаю, антиде-мократических,
нелиберальных требований организаторов».

Спикер Государственной думы С. Нарышкин также убежден, что
«“оранжевый сценарий” не имеет в России никаких перспектив».
Аргументируя свою позицию, он отметил, что сегодня в стране «совсем
другие общественные настроения, в том числе и по сравнению с Советским
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Союзом в 1991 г.». По его мнению, большинство граждан «резко негативно
относятся к любым попыткам ослабить страну».

Под несколько иным углом зрения рассматривает данный вопрос глава
фонда «Эффективная политика» Г. Павловский. Он считает, что в стране
происходит нагнетание страха перед мифической угрозой «оранжевой
революции». Делается это, по мнению эксперта, в основном на уровне актива
среднего звена партии власти и представителей избирательного штаба
В. Путина: «Они выучили несколько слов и пытаются их связать в
антиоранжевой риторике». Использование Д. Медведевым термина
«экстремизм» в этом контексте не оправдано, уверен эксперт: «Это вредное
понятие, оно соответствует старому тезису об антисоветской деятельности.
Противоэкстремистская статья – полный аналог бывшей ст. 190-прим., где
тоже было размытое понятие антисоветской деятельности, требующее
экспертизы. А эксперты всегда найдутся».

Сомневается в том, что происходящее в России является «оранжевой
революцией», и бывший специальный помощник президента США по
проблемам России в администрации Джорджа Буша-младшего Т. Грэм:
«“Оранжевая” революция – это моментальная реакция на фальсификацию
выборов, недовольство и быстрое разрешение вопроса. Это смена
правительства в течение двух-трех недель. А что мы видим сейчас в России?
Какой-то вялотекущий протест сразу же после думских выборов. А потом – в
феврале – начался своеобразный диалог между правительством и оппозицией.
И продолжаться это будет еще несколько месяцев. Это – не революция. Это –
своеобразная эволюция политической системы России».

Как отмечает политолог Д. Орешкин, смена правящей верхушки
зачастую автоматически преподносится как «оранжевая революция», за
которой непременно последует какая-то невнятная, но пугающая
«дестабилизация». В то же время в демократических странах власть меняется
каждые несколько лет, и никто не называет это революцией. «Обществу
вдалбливают: Путин спасает Россию от “оранжевого сценария”, – говорит
Д. Орешкин. – Но никто не объяснил, чем так страшен “оранжевый
сценарий”? На Украине разруха и голод? Террористы взрывают бомбы?
Страну захватили американцы? Ну, выбрали Ющенко, надоел – выбрали
Януковича. И что?»

Политолог уверен, что против В. Путина, точнее, не столько против него
лично, сколько против созданной им системы «вертикали власти» выступает
не только средний класс, но и многие представители элиты.

По мнению аналитика, в начале нулевых годов она сплотилась вокруг
В. Путина, потому что боялась либо распада страны, либо реванша
коммунистов, которые отнимут у нее собственность. Сегодня обе эти угрозы
утратили актуальность, и у элиты крепнет стремление, по известному
выражению российского государственного деятеля XVIII века
П. Ягужинского, «себе полегчить».

Что касается нашей страны, то, по мнению экспертов, нестабильность в
России скажется на Украине весьма ощутимо.
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В то же время, как отмечает Радио Свобода, акции движения «За честные
выборы» пока не стали предметом пристального внимания в Украине – хотя
за предвыборной кампанией в России и ростом гражданского протеста в
Москве и других российских городах внимательно следят, «однако сколько-
нибудь заметных проявлений массовой солидарности от представителей
киевской политической элиты или украинского гражданского общества
движение «За честные выборы!» пока не получило. …Об акциях протеста в
России, безусловно, сообщают украинские телеканалы. Эти события активно
обсуждаются в социальных сетях. В Украине были акции солидарности – но
очень маленькие – возле российского посольства в Киеве.

Также акция была в Харькове. Но каких-то масштабных акций,
безусловно, не было».

Отмечается также, что некоторые украинские политики из
оппозиционных партий поддерживают движение «За честные выборы!», но
это не первые лица.

В Украине многие считают, что стране выгодна «оранжевая революция»
в России. Об этом, в частности, свидетельствуют итоги голосования в эфире
программы «Шустер-live» – данную точку зрения разделяют 60 %
«рожденных в Украине» и 52 % бывших военных.

Можно также отметить, что в эфире той же программы глава
Наблюдательного совета НБУ П. Порошенко высказал мнение, что акции
оппозиции, проходящие в России, являются предостережением для
украинской власти. «Будет ли оранжевая революция в России? Нет, не будет.
Потому что каждая страна идет к демократии своим путем. В России идут
процессы, которые чрезвычайно полезны для украинской власти. Она себя
ведет по-другому, потому что понимает, что даже в России может быть
такое», – предположил П. Порошенко.

При этом он заявил, что российские процессы останавливают
украинскую власть «от многих вещей, на которые бы она решилась, если бы
не Россия».

Что касается других оценок, которые высказываются украинскими
экспертами по поводу событий в России, то, например, по мнению главного
редактора телеканала ТВі, журналиста В. Портникова, «мы стали свидетелями
того общественного возмущения, которое в России назревало уже долгие годы и
было связано с практическим отчуждением общества от возможности
управления государством, с отсутствием каких-то альтернатив даже не с точки
зрения смены власти, а с точки зрения общественных дискуссий, практически с
ликвидацией свободы слова и независимости СМИ. Это не имеет никакого
отношения к так называемому оранжевому сценарию».

А украинский политолог А. Луценко вообще считает некорректным
сравнение российских событий с «оранжевой революцией» в Украине и
предлагает, скорее, проводить параллели с арабскими революциями, потому
что во время Майдана не было такого распространения и влияния соцсетей на
умы. «Мне смешно слышать такие оценки, потому что они ни идеологически,
ни методологически не совпадают. Нынешняя российская оппозиция
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достаточно идеологически разноплановая, и у нее нет такого антигероя
Путину как кандидат, каковым был В. Ющенко. Соответственно, мне кажется,
что это просто в целях избирательной кампании нагнетание ситуации, потому
что ни по форме, ни по существу события в России к оранжевым событиям
никакого отношения не имеют», резюмировал аналитик.

В любом случае, массовые выступления общественности в России
вызвали большой резонанс в СМИ – обозреватели, политологи, читатели
высказывают диаметрально противоположные мнения относительно
происходящего. Но большинство сходятся во мнении, что впервые за 12 лет
своего правления В. Путин столкнулся с реальным политическим вызовом,
впервые после распада Советского Союза избиратели начали десятками тысяч
выходить на уличные демонстрации.

Сказать, что российский премьер растерял авторитет в обществе, было бы
преувеличением (рейтинг электоральной поддержки В. Путина, как показывают
последние данные ВЦИОМ и Фонда «Общественное мнение», выше, чем у всех
остальных кандидатов вместе взятых), однако времена, когда любые действия
Путина воспринимались «на ура» и даже явные провалы, в конечном итоге,
оборачивались в его пользу, прошли. К В. Путину стали относиться критически.
Во всяком случае, оппозиционеров в России уже не считают кучкой отщепенцев,
признавая, что основания для протеста – проблемы, с которыми не может
справиться Кремль, – вполне реальны.

В контексте же официально стартовавшей в России 5 февраля
президентской предвыборной кампании, по мнению аналитиков, главной
проблемой В. Путина является кризис доверия, а оппозиции – недостаток
конструктивных идей и понятных целей.

Т. Гранчак, канд. іст. наук, заввідділу СІАЗ НБУВ

Ефективність інтеграції крізь призму інвестування

Щорічне дослідження «Індекс рівня глобалізації», яке проводить «Ернст
енд Янг», третій рік поспіль підтверджує достатньо високий рівень інтеграції
України у світову економіку. Цей індекс визначає рейтинг 60-ти найбільших
економік світу на підставі їх глобалізації і враховує такі складові, як робоча
сила, торгівля, капітал, технології та культура. На базі всіх перерахованих
даних з’ясувалося, що верхівку списку найбільш глобалізованих посіли
територіально малі Гонконг, Ірландія, Сінгапур, Бельгія і Швеція. Німеччина
посіла 14-те місце, Франція – 20-те, Сполучені Штати – 23-тє місце, Південна
Корея – 29-те, випередивши Японію на 40-му місці.

Що стосується України, то країна посідає третій рік поспіль 44-ту
позицію. Показники, які покращали за період з 1995 до 2011 рр.: приріст
прямих інвестицій (внутрішніх і зовнішніх % ВВП) з 0,7 % (за середнього
показника для індексу 3,6 %) до 4,1 % (за середнього показника 4,5 %); розвиток
туризму (внутрішній і зовнішній, з розрахунку на 1 тис. чол. населення), з 202 (за
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середнього показника 857) до 938 (за середнього показника 1308). Позитивним
чинником для України є збільшення співвідношення зовнішньоторговельного
обороту і обсягів ВВП з 103 % до 111 %, який з 1995 р. залишається на рівні
вище середнього за індексом 1.

За таких досить позитивних показників Україна не повною мірою
використовує всі переваги причетності до глобальної економіки.

Інтеграція передбачає довіру та передбачуваність у поведінці партнерів,
дотримання ними прозорих і зрозумілих «правил гри». Україна наразі
відчуває дефіцит довіри до себе як до потенційного партнера щодо
інтеграційних процесів.

У першу чергу це демонструє зниження рівня іноземного інвестування в
економіку Української держави. Показовим у цьому контексті є те, що
найбільший після Кіпру інвестор в економіку України – Німеччина – знизила
свою присутність з 18,1 % у загальному обсязі прямих іноземних інвестицій в
Україну у 2008 р. до 15,0 % у 2011 р.

Як відомо, основними критеріями для інвестування в країни, що
розвиваються, є обсяг ринку і перспективи економічного зростання країни,
наявність інфраструктури, розумний рівень оподаткування і прозорість
податкового режиму, стабільна політична ситуація, а також гарантії безпеки
інвестицій, захист прав власності і верховенство закону.

Україна ж, за даними рейтингу Doing Business-2012, підготовленого Всесвітнім
банком і Міжнародною фінансовою корпорацією (IFC) (дані наводяться станом на
1 червня 2011 р.), перебуває на 111 місці за показником захисту прав інвесторів 2.
Загалом Україна посіла 152-ге місце з 183, змістившись за останній рік на три
позиції. Водночас у рейтингу стосовно відкриття бізнесу Україна посіла 112-те
місце, забезпечення виконання контрактів – 44-те місце, отримання кредитів –
24-те місце.

У рейтингу зі сплати податків Україна посіла 181-ше місце, з отримання
дозволів на будівництво – 180-те місце, реєстрації власності – 166-те місце,
ліквідації бізнесу – 156-те місце, міжнародній торгівлі – 140 місце. Серед країн
СНД лідируючу позицію посідає Казахстан, який піднявся на 47-ме місце (58-ме
роком раніше). Вірменія – 55 (61), Азербайджан – 66 (69), Білорусь – 69 (91),
Киргизстан – 70 (67), Молдова – 81 (99), Росія – 120 (124), Таджикистан – 147
(152), Узбекистан – 166 (164). Грузія посідає 16 позицію, піднявшись на сходинку
порівняно з минулим роком. Що стосується України, то результати 13-ї хвилі
щоквартального опитування перших осіб компаній – членів Європейської
бізнес-асоціації показали, що в оцінках тенденцій, що панують на ринку і в
економіці України, респонденти відзначали домінуючі негативні тенденції.

1 Литвак Д.  Конфликт со временем.  О том,  что мешает Украине ускорить интеграцию в мировую
экономику // Инвестгазета (www.investgazeta.net/blogi/konflikt-so-vremenem-162435). – 2012. – 27.01).

2 Инвестиции & Украина // Investor Relations Agency (www.ua-ir.com.ua/ru/investments). – 2012. – 28.01.
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Часто інвестори скаржилися на посилення тиску з боку владних структур
(12 %), укорінення корупції (11 %), труднощі у сфері оподаткування,
особливе відшкодуванні ПДВ і загальну ринкову нестабільність (по 9 %) 3.

Таким чином незбалансована податкова політика, перманентна політична
нестабільність, відсутність гарантій безпеки інвестицій і можливості відстояти
свої права власника в суді обмежують інвестиційні ініціативи, з одного боку, з
іншого – у цих умовах нормою ведення бізнесу стає корупція і рейдерство.

При цьому президент Американської торгової палати в Україні (American
Chamber Commerce in Ukraine) Хорхе Зукоскі підкреслює складність, а часом і
неможливість для західного інвестора відстоювати в таких умовах свої
інтереси і права: «Ми, іноземці, дуже часто просто зв’язані такими речами, як
закон США про корупційні практики за кордоном, або закон про хабарі у
Великобританії, що недавно з’явився.

Ми просто юридично не можемо працювати так, як працюють деякі
українські компанії. Це протизаконно. Це проти нашої корпоративної культури і
корпоративної етики».4 У цьому контексті варто нагадати, що основний чинник,
що впливає на інвестиційний клімат, – це зручність ведення бізнесу, особливо
рівень оподаткування і рівень корупції. За цим показником Україна перебуває на
одному з останніх місць у світі (згідно з рейтингом Всесвітнього банку Doing
Business). Як справедливо зазначає аналітик ІГ «Арт Капітал» О. Іванець, «це ті
чинники, які на 100 % залежать від бажання уряду і за якими протягом останніх
10 років іде тільки погіршення» 5. Складно сперечатися з висновком експерта
стосовно того, що такий жалюгідний стан справ пояснюється тим, що влада
зацікавлена в розвитку певних компаній і бізнес-груп, а не економіки в цілому.

На жаль, Україна в цьому відношенні сьогодні не демонструє достатньої
політичної волі, як, наприклад, Грузія, яка за два роки в цьому рейтингу з кінця
списку піднялася в топ-15 країн світу.

Що стосується діяльності вітчизняних компаній, то необхідність вести бізнес,
систематично порушуючи законодавство, сприяє формуванню «злодійської»
психології, формує у підприємця відчуття, з одного боку, – уразливості, з іншого –
вседозволеності. І перше, і друге – далекі від стандартів і розуміння європейців.
Таким чином, проблеми економічної інтеграції посилюються психологічними,
ментальними розбіжностями.

Отже, необхідні системні зміни, які дадуть змогу країні претендувати на
принципово новий імідж майданчика для інвестиційних проектів.

3 Кисляк Р. Инвесторам не подошел климат // Экономические известия. – 2011. – 14.10. – № 179
(1639).

4 Материалы онлайн-видеоконференции президента Американской торговой палаты в Украине Хорхе
Зукоски // Деньги.ua (http://dengi.ua/news/86003_Gotovy_li_inostrancy_prodolzhat_rabotat_v_Ukraine_.html).– 2011. –
4.10.

5 Кисляк Р. Инвесторам не подошел климат // Экономические известия. – 2011. – 14.10. – № 179
(1639).
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Прогресивній економіці потрібне прогресивне суспільство, оскільки будь-яка
економіка – насамперед продукт суспільства, яке її породило, і залежить від
його основних інституцій. Якщо країні вдається прискорити економічний
прогрес, але її ключові інституції відстають, цей дисонанс неминуче
обмежить можливості залучення інвестицій і зменшить шанси ефективної
інтеграції.

ЗАКОНОДАВЧА ВЛАДА

Голова Верховної Ради України В. Литвин вважає, що оцінку деяким
народним депутатам мають дати люди на наступних парламентських
виборах.

Відповідаючи на запитання журналістів у місті Новоград-Волинський,
В. Литвин повідомив, що він отримав лист від Генеральної прокуратури, до
якого додані відповіді двом фігурантам «корупційної» справи у парламенті.

На запитання щодо того, яким може бути вплив на цю ситуацію
керівника парламенту, В. Литвин сказав: «Вплив з мого боку буде полягати в
одному – закликати, вимагати, пропонувати, хоча це обертатиметься проти
мене, бо сьогодні намагатимуться знайти «крайнього».

Загалом, сказав В. Литвин, оцінку «повинні дати люди під час виборів,
висловити свою позицію, уважно читати списки і дивитися на тих, хто буде
представлений в округах» (Сайт Верховної Ради України
(portal.rada.gov.ua). – 2012. – 22.02).

***
Голова Верховної Ради України В. Литвин вважає, що українсько-

російські взаємини мають базуватися на національних інтересах,
прагматизмі і взаємній вигоді.

Відповідаючи на запитання журналістів у місті Новоград-Волинський
Житомирської області, В. Литвин висловив задоволення підсумками
офіційного візиту голови Державної думи Федеральних зборів Російської
Федерації С. Наришкіна в Україну. Спікер парламенту висловив переконання,
що подальша спільна робота, у тому числі на рівні співголів
Міжпарламентської комісії зі співпраці між Верховною Радою України та
Федеральними зборами Російської Федерації «буде надзвичайно плідною»
(Сайт Верховної Ради України (portal.rada.gov.ua). – 2012. – 22.02).

***
Виступаючи на урочистому зібранні з нагоди Дня захисника

Вітчизни за участю ветеранів Великої Вітчизняної війни та праці,
ветеранів війни в Афганістані та громадськості Баранівського,
Ємільчинського, Новоград-Волинського та Червоноармійського районів і
міста Новоград-Волинського Житомирської області Голова Верховної
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Ради України В.  Литвин зазначив,  що цей день «є свідченням того,  що
вдячний світ пам’ятає і завжди пам’ятатиме тих, хто своїм здоров’ям і
героїзмом його відстояв». «Це і день вшанування, і пам’ять тих, хто підхопив
подвиг своїх батьків і з честю виконував свій інтернаціональний обов’язок», –
сказав він.

В. Литвин підкреслив, що це свято є виявом любові і поваги до тих, хто
забезпечує мирне життя. Він висловив переконання, що люди завжди
пам’ятатимуть тих, хто «пройшов найскладніші випробування і показав, як
потрібно жити і працювати».

В. Литвин запевнив, що влада робитиме все, щоб захисники Вітчизни
відчули повагу до них і знали, що вони матимуть високий авторитет у
суспільстві. Голова Верховної Ради України побажав присутнім здоров’я, сил і
наснаги, впевненості, що їхня ратна праця і життєвий подвиг не будуть втрачені
даремно, що «всі ми пишатимемось тим, що живемо у державі Україна».

В. Литвин вручив відзнаки Верховної Ради України – грамоти, Почесні
грамоти та цінні подарунки ветеранам війни та праці Житомирської області
(Сайт Верховної Ради України (portal.rada.gov.ua). – 2012. – 22.02).

***
Голова Верховної Ради України В. Литвин сподівається, що під час

внесення змін до Державного бюджету на цей рік буде збільшено видатки
на пенсії, зарплати і соціальні виплати. Це є спільною позицією Президента
України, уряду і парламенту, заявив В. Литвин на прес-конференції в місті
Новоград-Волинський Житомирської області.

Відповідаючи на запитання В. Литвин наголосив, що чинне
законодавство передбачає високий рівень захисту, зокрема ветеранів і
афганців. Разом з тим, зазначив він, є проблема реалізації законів. Він також
наголосив на важливості неухильного виконання існуючої законодавчої бази
у цій сфері та уникнення ухвалення популістських законів, які не мають
реального фінансового забезпечення (Сайт Верховної Ради України
(portal.rada.gov.ua). – 2012. – 22.02).

***
Голова Верховної Ради України В. Литвин наголошує на важливості

гідного фінансування армії і повернення професії військового високого
авторитету в суспільстві.

У рамках робочої поїздки до міста Новоград-Волинський Житомирської
області В. Литвин відвідав тридцяту окрему механізовану бригаду, ознайомився з
умовами служби, проживання та харчування військовослужбовців цієї військової
частини.

В. Литвин запевнив, що парламент і він особисто докладатимуть
максимум зусиль до того, щоб армія «не існувала на межі виживання», і щоб
повернути військовим високий авторитет у суспільстві. В. Литвин привітав
особовий склад бригади з Днем захисника Вітчизни і вручив кращим
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військовослужбовцям цінні подарунки – годинники (Сайт Верховної Ради
України (portal.rada.gov.ua). – 2012. – 22.02).

***
Верховна Рада України ухвалила Закон «Про внесення змін до ст. 2

Закону України “Про здійснення державних закупівель”» (щодо придбання
документів для бібліотечних фондів). Відповідний законопроект
зареєстровано за № 9515 (Сайт Верховної Ради України (portal.rada.gov.ua).
– 2012. – 22.02).

***
Верховна Рада України ухвалила Закон «Про внесення змін до ст. 11

Закону України “Про державну допомогу сім’ям з дітьми”» (щодо
звуження переліку умов припинення виплат допомоги при народженні
дитини). Відповідний законопроект зареєстровано за № 9370 (Сайт
Верховної Ради України (portal.rada.gov.ua). – 2012. – 22.02).

***
Верховна Рада України ухвалила Закон «Про внесення змін до ст. 61

Сімейного кодексу України щодо приведення у відповідність з
Конституцією України». Відповідний законопроект зареєстровано за
№ 8639 (Сайт Верховної Ради України (portal.rada.gov.ua). – 2012. – 22.02).

***
Верховна Рада України ухвалила Закон «Про ратифікацію Угоди (у

формі обміну нотами) між Кабінетом Міністрів України та урядом
Естонської Республіки про внесення змін та доповнень до Угоди між
Кабінетом Міністрів України та урядом Естонської Республіки про
взаємну охорону секретної інформації». Відповідний законопроект
зареєстровано за № 0218 (Сайт Верховної Ради України (portal.rada.gov.ua).
– 2012. – 22.02).

***
Верховна Рада України ухвалила Закон «Про ратифікацію Угоди між

Кабінетом Міністрів України та урядом Російської Федерації про порядок
перетинання українсько-російського державного кордону жителями
прикордонних регіонів України та Російської Федерації». Відповідний
законопроект зареєстровано за № 0246 (Сайт Верховної Ради України
(portal.rada.gov.ua). – 2012. – 22.02).

***
Верховная Рада Украины приняла в первом чтении законопроект

№ 9712 «О морских портах Украины», который упрощает работу
инвесторам в морских портах. За соответствующее решение проголосовали
232 народных депутата.
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Согласно документу, государственное регулирование деятельности в
морском порту осуществляется Кабинетом Министров Украины с целью
безопасной эксплуатации объектов портовой инфраструктуры в пределах
территории и акватории морского порта.

Также проектом закона предусмотрено комплексное развитие и
повышение конкурентоспособности морских портов, равный доступ к
услугам, предоставляемых в морском порту (For-UA (http://for-ua.com). –
2012. – 21.02).

***
Комітет з питань сім’ї, молодіжної політики, спорту та туризму

рекомендує парламенту прийняти за основу законопроект про внесення
змін до Закону «Про організацію та проведення фінальної частини
чемпіонату Європи 2012 р. з футболу в Україні» (щодо забезпечення
здоров’я уболівальників та спортсменів і створення сприятливої
атмосфери для перегляду матчів Євро-2012).

Проектом (реєстр. № 9642) пропонується встановити, що у спортивних
спорудах, де будуть проходити заходи чемпіонату Євро-2012, на період проведення
чемпіонату має бути заборонено:

– вживання та використання тютюнових виробів;
– реалізація (продаж) тютюнових виробів, предметів, пов’язаних з їх

вживанням;
– будь-яка реклама тютюнових виробів, реклама знаків для товарів і

послуг, інших об’єктів права інтелектуальної власності, під якими
випускаються тютюнові вироби;

– проведення заходів: з безоплатної роздачі, обміну тютюнових виробів
на тютюнові вироби чи будь-які інші товари, роботи, послуги;

– дарування тютюнових виробів у вигляді бонусу за придбання іншого
товару або послуги;

– розміщення інформації про виробника тютюнових виробів та/або
тютюнові вироби у місцях, де ці вироби реалізуються чи надаються
споживачеві, у тому числі на елементах обладнання та/або оформлення місць
торгівлі.

Відповідно до документа, заборона має поширюватися на всі без винятку
приміщення і відкриті зони всієї території спортивної споруди. На думку
членів комітету, прийняття законопроекту сприятиме формуванню здорового
способу життя населення України та захищатиме права гостей та
вболівальників фінальної частини чемпіонату Європи 2012 р. з футболу на
повітря, вільне від тютюну (Сайт Верховної Ради України
(portal.rada.gov.ua). – 2012. – 22.02).

***
Комітет з питань правосуддя рекомендує парламенту прийняти за

основу проект закону про внесення змін до Закону «Про судоустрій і
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статус суддів» щодо удосконалення окремих положень діяльності
Верховного Суду України.

Законопроект (реєстр. № 10076), внесений народними депутатами
С. Ківаловим та Д. Притикою, спрямований на забезпечення передбаченого
Конституцією та законами України принципу незалежності суду шляхом
чіткого законодавчого врегулювання окремих питань щодо матеріального
забезпечення суддів, а також ефективної роботи Верховного Суду України з
метою оперативного виконання ним завдань, визначених чинним
законодавством.

На засіданні комітету також зазначалося, що проектом запропоновано
уточнити назву адміністративних посад очільників судових палат Верховного
Суду України, замінивши слово «секретар» на, відповідно, «голова» судової
палати.

Крім того, зверталася увага на те, що розширення повноважень
Верховного Суду є необхідним для забезпечення єдності судової практики й
удосконалення механізмів захисту прав людини, гарантованих державою. На
думку народних депутатів, зазначені зміни сприятимуть усуненню випадків
різного правозастосування судами положень чинного законодавства та
підвищенню довіри до судової системи (Сайт Верховної Ради України
(portal.rada.gov.ua). – 2012. – 22.02).

***
Комітет з питань промислової і регуляторної політики та

підприємництва рекомендує парламенту прийняти за основу проект
закону «Про саморегулювальні організації».

На засіданні комітету один з авторів, народний депутат Н. Королевська
зазначила, що законопроект (реєстр. № 10052) спрямований на сприяння
здійсненню та розвитку господарської діяльності, підвищення якості товарів,
робіт та послуг, забезпечення ефективної взаємодії між суб’єктами, які
здійснюють господарську діяльність, та органами державної влади.

Зокрема, завданнями законопроекту є: розвиток взаємодії між суб’єктами
господарської діяльності у певній сфері господарювання; створення нових
механізмів захисту прав та представництва законних інтересів суб’єктів
господарської діяльності; підвищення відповідальності суб’єктів господарської
та/або професійної діяльності; створення додаткового механізму захисту прав та
законних інтересів споживачів; захист ринку від недобросовісних та
некваліфікованих суб’єктів господарської та/або професійної діяльності.

Законопроект передбачає й створення компенсаційного фонду. Рішення про
його створення та розмір внесків приймається вищим органом
саморегулювальної організації (Сайт Верховної Ради України
(portal.rada.gov.ua). – 2012. – 22.02).
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***
Комітет у справах пенсіонерів, ветеранів та інвалідів рекомендує

парламенту прийняти в цілому проект закону про внесення змін до деяких
законів України щодо надання соціальних послуг.

На засіданні комітету зазначалося, що законопроектом (реєстр. № 8319)
пропонується: вдосконалити понятійний апарат та термінологію законів «Про
соціальні послуги», «Про державні соціальні стандарти та державні соціальні
гарантії»; створити правові засади для розробки державного стандарту
соціальної послуги, який визначає зміст та обсяг, норми і нормативи, умови та
порядок надання соціальної послуги, встановлює показники її якості та
затверджується центральним органом виконавчої влади у сфері соціальної
політики; розширити перелік суб’єктів, які надають соціальні послуги, такими
визначені: підприємства, установи, організації та заклади незалежно від форми
власності та господарювання, фізичні особи-підприємці, які відповідають
критеріям діяльності суб’єктів, що надають соціальні послуги, а також фізичні
особи.

Також підкреслювалося, що законопроектом пропонується посилити
роль та відповідальність місцевих органів виконавчої влади, органів
місцевого самоврядування за визначення потреб громадян, які перебувають у
складних життєвих обставинах, у конкретних видах соціальних послуг та
організацію їх надання.

Також пропонується визначити, що складні життєві обставини – це
обставини, спричинені інвалідністю, віком, станом здоров’я, соціальним
становищем, життєвими звичками і способом життя, внаслідок яких особа
частково або повністю не має (не набула або втратила) здатності чи
можливості самостійно піклуватися про особисте (сімейне) життя та брати
участь у суспільному житті (Сайт Верховної Ради України
(portal.rada.gov.ua). – 2012. – 22.02).

***
Комітет з питань боротьби з організованою злочинністю і корупцією

рекомендує парламенту направити на повторне перше читання проект
закону «Про Національну службу протидії корупції».

Проектом (реєстр. № 5031) передбачається створення спеціального
уповноваженого державного правоохоронного органу із спеціальним
статусом – Національної служби протидії корупції, на який покладатиметься
попередження, виявлення, припинення та розкриття зазначених у
законопроекті злочинів.

Під час обговорення члени комітету акцентували увагу на висновку
Головного науково-експертного управління Апарату Верховної Ради, яке
висловило ряд зауважень до проекту.

Певні зауваження викликають положення розд. V проекту щодо
правового і соціального захисту працівників Національної служби та інших
осіб. Зокрема, законопроект не містить норм щодо правового регулювання
пенсійного забезпечення тих працівників Національної служби та її
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регіональних підрозділів, які не є державними службовцями. Відсутні навіть
положення про прирівнювання їх до певних категорій осіб, які виконують
схожі функції в органах МВС, Державної податкової служби тощо й
одержують спеціальні пенсії.

На засіданні комітету зазначалося, що реалізація положень
законопроекту збільшить видаткову частину державного бюджету в частині
коштів на створення та утримання Національної служби. Тому, відповідно до
вимог ст. 91 Закону «Про Регламент Верховної Ради України» та ст. 27
Бюджетного кодексу, до цього необхідно надати фінансово-економічне
обґрунтування. Народні депутати висловлювали й інші зауваження до
законопроекту (Сайт Верховної Ради України (portal.rada.gov.ua). – 2012. –
22.02).

***
Комітет з питань економічної політики рекомендує парламенту

прийняти за основу проект закону про особливості здійснення закупівель в
окремих сферах господарської діяльності.

На засіданні комітету зазначалося, що законопроектом (реєстр. № 10006)
пропонується окремим Законом «Про особливості здійснення закупівель у
окремих сферах господарської діяльності» визначити для замовників, які
провадять діяльність у окремих сферах, відмінний від загальноприйнятого
порядок здійснення закупівлі за державні кошти. Такі замовники провадять
свою діяльність у сферах: транспортування, розподілу, постачання, зберігання
природного та нафтового газу; забезпечення виробництва, транспортування та
постачання теплової енергії; забезпечення виробництва, передачі та
постачання електричної енергії; забезпечення виробництва, транспортування
та постачання питної води; забезпечення функціонування централізованого
водовідведення; надання послуг з користування інфраструктурою
залізничного транспорту загального користування; забезпечення
функціонування міського електричного транспорту та експлуатація його
об’єктів для надання послуг з перевезення; надання послуг автостанцій,
портів, аеропортів; надання послуг з аеронавігаційного обслуговування
польотів повітряних суден; надання послуг поштового зв’язку; геологічне
вивчення (у тому числі дослідно-промислова розробка родовищ)
нафтогазоносних надр, вугілля та інших видів твердого палива; забезпечення
функціонування та експлуатація телекомунікаційних мереж фіксованого
зв’язку загального користування або надання загальнодоступних
телекомунікаційних послуг; забезпечення транспортування, зберігання,
переробки нафти та нафтопродуктів сирих.

Члени комітету вважають, що реалізація положень законопроекту
надасть можливість встановити більш гнучкий режим державних закупівель
для замовників, які провадять діяльність у окремих сферах, та забезпечить
законодавче врегулювання особливостей закупівлі товарів, робіт і послуг, що
здійснюються такими юридичними особами (Сайт Верховної Ради України
(portal.rada.gov.ua). – 2012. – 22.02).
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***
Комітет з питань будівництва, містобудування і житлово-

комунального господарства та регіональної політики рекомендує
Верховній Раді прийняти за основу проект закону про внесення змін до
Закону «Про загальнодержавну програму реформування і розвитку
житлово-комунального господарства на 2009–2014 рр.» (щодо включення
окремого заходу «капітальний ремонт, модернізація та заміна ліфтового
обладнання»).

Проектом (реєстр. № 9457), поданим народними депутатами В.
Барановим, Е. Прутніком, В. Бондиком та ін., передбачається виокремити
«капітальний ремонт, модернізація та заміна ліфтового обладнання» в
самостійний захід Загальнодержавної програми реформування і розвитку
житлово-комунального господарства на 2009–2014 рр., визначивши єдиним
джерелом фінансування його здійснення державний бюджет України.

Автори обгрунтували необхідність прийняття законопроекту високим
ступенем фізичного зносу та тривалим терміном служби значної частини
ліфтового господарства, що створює істотні загрози для життя громадян, а також
незадовільним станом фінансування заходів з його відновлення.

Члени комітету підтримали законопроект, прийняття якого, на їхню думку,
сприятиме впровадженню положень державної житлової політики щодо
покращення ситуації у ліфтовому господарстві та створенню безпечних умов
його експлуатації (Сайт Верховної Ради України (portal.rada.gov.ua). – 2012. –
22.02).

***
Верховная Рада избрала народного депутата от НУ – НС Ю. Стеця

главой Комитета по вопросам свободы слова и информации. За
соответствующее решение проголосовали 345 народных депутатов при
минимально необходимых 226.

Как сообщалось, на днях Комитет по вопросам свободы слова и
информации Верховной Рады поддержал кандидатуру Ю. Стеця на должность
председателя комитета. За его кандидатуру единогласно проголосовали все
присутствующие на заседании комитета народные депутаты от фракций НУ –
НС, «БЮТ – Батьківщина», Партии регионов и КПУ (МинПром –
информация бизнес-класса (http://minprom.ua). – 2012. – 23.02).

ВИКОНАВЧА ВЛАДА

Під головуванням Президента України В. Януковича відбулось засідання
Ради регіонів.

Найважливішим питанням порядку денного глава держави назвав
практичну реалізацію в Україні нової регіональної політики. «Нова регіональна
політика насамперед передбачає новий формат відносин регіонів з державою,
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нові важелі та механізми впливу на регіональну економіку», – сказав
В. Янукович.

Президент наголосив, що така регіональна політика потребує зростання
ініціативи та відповідальності регіональної влади (Офіційне інтернет-
представництво Президента України (www.president.gov.ua). – 2012. –
21.02).

***
Президент України В. Янукович доручив віце-прем’єр-міністру,

міністру охорони здоров’я Р. Богатирьовій розібратися в ситуації, що
склалася довкола нещодавно відкритого Кіровоградського обласного
перинатального центру. Про це він заявив на засіданні Ради регіонів.

«Я просив би вас, щоб ви розібралися достеменно, що там сталося», –
сказав глава держави. Він наголосив, що хоче мати об’єктивну та повну
інформацію щодо стану, в якому реально перебуває цей медичний заклад.

«Цей перинатальний центр – це профанація? Якщо це так – будете
відповідати. Якщо ні – візьміть відповідальних фахівців, журналістів, виїдьте
на місце, зустріньтеся та поговоріть з людьми. Ми повинні знати правду», –
сказав В. Янукович, звертаючись до керівництва Кіровоградщини.

«Створювати сенсації на тій справі, яку ми з вами спільно робимо, я
вважаю, неправильно – перш за все по відношенню до людей. Це означає
людей дезорієнтувати, тому що вони чекають дійсно якісної медичної
допомоги», – зазначив Президент (Офіційне інтернет-представництво
Президента України (www.president.gov.ua). – 2012. – 21.02).

***
До кінця поточного року тарифи на житлово-комунальні послуги в

усіх регіонах України необхідно привести до економічно обґрунтованого
рівня. Про це заявив Президент України В. Янукович на засіданні Ради
регіонів.

«Я вимагаю, щоб до кінця 2012 р. на місцевому рівні тарифи на послуги
ЖКГ були приведені до економічно обґрунтованого рівня. Це спільна робота
державного регулятора і місцевої влади», – сказав глава держави.

Глава держави вкотре нагадав свою вимогу: тарифи повинні бути
обґрунтованими і справедливими для населення. «Не можна безлад і
безгосподарність перекладати на людей», – підкреслив він, додавши, що там,
де це відбувається, реакція має бути жорсткою.

Серед ключових напрямів упорядкування тарифної політики Президент
назвав технічне переоснащення та зменшення енерговитратності надання
житлово-комунальних послуг. Перспективними у цьому напрямі, на його
думку, є пілотні проекти, спрямовані на економію паливно-енергетичних
ресурсів, підвищення продуктивності енергетичного обладнання тощо.

В. Янукович також додав, що чекає від державних регуляторів
пропозицій щодо оптимізації політики держави у сфері ЖКГ, обсягу та якості
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послуг тощо (Офіційне інтернет-представництво Президента України
(www.president.gov.ua). – 2012. – 21.02).

***
Модернізація первинної мережі надання медичної допомоги в усіх

регіонах України має бути завершена до кінця 2012 р. Про це заявив
Президент України В. Янукович на засіданні Ради регіонів.

В. Янукович наголосив, що громадяни сподіваються на успіх
модернізації системи охорони здоров’я. Ідеться, зокрема, про оптимізацію
мережі медичних закладів, підвищення доступності надання медичних послуг
та наближення їх до людини.

Глава держави водночас оцінив як «вкрай незадовільну» роз’яснювальну
роботу з людьми щодо суті та складових медичної реформи. Президент
звернув особливу увагу на важливість залучення до співробітництва щодо
медичної реформи експертів, громадських організацій. «Охорона здоров’я –
одна з провідних галузей «економіки майбутнього»на глобальному рівні, і в
Україні ця галузь повинна бути загальнонаціональною справою», –
переконаний В. Янукович (Офіційне інтернет-представництво
Президента України (www.president.gov.ua). – 2012. – 21.02).

***
Президент України В. Янукович наголошує, що представники влади

всіх рівнів мають покращити безпосередній діалог з громадянами. Про це
він заявив на засідання Ради регіонів. Глава держави зазначив, що триматиме
на контролі цей напрям роботи і під час робочих поїздок регіонами
намагатиметься особисто перевірити її якість. Водночас В. Янукович
підкреслив, що не меншу увагу місцевим керівникам слід приділяти окремим
проблемам, вирішення яких може вплинути на долю людини чи родини. «Є
випадки, коли доля людини знаходиться у ваших руках – де можна
допомогти, піти назустріч і зняти питання, – зауважив він. – Ми завжди
повинні ставитися до цих питань дуже відповідально. Це наш обов’язок»
(Офіційне інтернет-представництво Президента України
(www.president.gov.ua). – 2012. – 21.02).

***
Президент України В. Янукович наголошує на необхідності

жорсткого контролю та відповідальності за якість харчів, що
виробляються та імпортуються. В Україні потрібно створити ефективну
систему захисту споживача від недоброякісної продукції, заявив глава
держави на засіданні Ради регіонів.

«Якісне продовольство і високі стандарти продуктів харчування – це
умова якісного споживання, це здоров’я наших дітей, наших родин. І нарешті,
це складова позитивного іміджу нашої держави як виробника продовольчих
товарів на світовому ринку», – сказав глава держави.
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Водночас, констатував Президент, внаслідок зростання зловживань,
пов’язаних із фальсифікацією продукції, проблема захисту прав споживачів
набуває критичного значення. «Факти фальсифікації продукції українського
виробництва ставлять під загрозу також доступ української продукції на
ринки і, безумовно, псують наш міжнародний імідж. Вважаю, за таких умов
держава не може стояти осторонь», – наголосив В. Янукович.

Сьогодні, переконаний Президент, потрібні злагоджені дії щодо
забезпечення реальної відповідальності як продавця, так і виробника чи
імпортера за постачання недоброякісної продукції як з боку центральних
контролюючих органів, так і з боку регіональної влади. «Ми повинні створити
таку систему, за якої громадянин нашої держави, незважаючи на місце
проживання – місто чи село, матиме змогу скористатися всіма можливими
нормами захисту власних інтересів як споживача», – переконаний
В. Янукович (Офіційне інтернет-представництво Президента України
(www.president.gov.ua). – 2012. – 21.02).

***
Президент України В. Янукович наголошує на важливості

ефективного завершення земельної реформи в нашій державі. Про це він
заявив на засіданні Ради регіонів у Києві.

В. Янукович нагадав, що на державному рівні створено всі рамкові умови
для проведення реформи землекористування. Зокрема, Закон «Про
Державний земельний кадастр» передбачає можливості реалізації права
власності на землю та її раціонального використання.

«Земля нарешті повинна стати реальною власністю», – наголосив глава
держави. Він також закликав керівників Вінницької, Київської та Харківської
областей зосередити увагу на пілотних проектах зі створення та апробації
програми Державного земельного кадастру. «Я чекаю, що ви цю роботу
якісно виконаєте», – додав він.

Фактично не приділяється уваги охороні земель, що призводить до
щорічного збільшення площі порушених та деградованих земель, також
зауважив глава держави. Президент звернув окрему увагу на незадовільний
стан виплати селянам плати за оренду земельних паїв. Він підкреслив, що
кінцевою метою реформи є не розмежування землі на папері і не збільшення
нормативів бюджетних відрахувань. «Мета земельної реформи – забезпечення
реальної власності на землю і розвиток на цій основі сучасного аграрного
виробництва», – сказав глава держави, додавши, що це лише один з етапів
комплексного реформування АПК і українського села (Офіційне інтернет-
представництво Президента України (www.president.gov.ua). – 2012. –
21.02).

***
Ліквідація бар’єрів для економічної активності – єдиний спосіб

поєднати зусилля влади і бізнесу з метою покращення добробуту людини.
Про це заявив Президент України В. Янукович на засіданні Ради регіонів.
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«Ми у 2011 р. багато зробили для спрощення регуляторного середовища
для бізнесу. Але ця робота не всюди імплементована в реалії нашого життя»,
– констатував глава держави.

Президент висловився за доцільність розгляду цього питання на
спільному засіданні уряду та Комітету з економічних реформ. В. Янукович
закликав голів ОДА дати оцінку запровадженим законодавчим змінам щодо
покращення умов роботи бізнесу – безпосередньо з точки зору ефективності
їх застосування в регіонах. «Щоб ми зробили висновки. Говоримо багато, а
відчуття того, що це йде на користь бізнесу, людям, поки що в мене особисто
немає. Я хотів би почути вашу точку зору: маємо тут здобутки чи лише
епізодичні зрушення, а можливо, навіть імітацію», – сказав Президент.

На переконання глави держави, наявність численних бюрократичних
процедур, що заважають бізнесу, є «безпосередньою провиною виконавців
усіх рівнів – і на центральному, і на місцевому рівнях» (Офіційне інтернет-
представництво Президента України (www.president.gov.ua). – 2012. –
21.02).

***
Президент України В. Янукович доручив Прем’єр-міністру М. Азарову

запропонувати кандидатуру віце-прем’єр-міністра, який відповідатиме за
взаємодію України з Європейським Союзом.

«Враховуючи досвід роботи, який є в України у питаннях європейської
інтеграції, ми знаємо: ця робота потребує окремої уваги. Тому, будь ласка, Ви
разом із віце-прем’єр-міністрами опрацюйте це питання і внесіть пропозицію», –
сказав глава держави керівнику уряду під час засідання Ради регіонів. Президент
додав, що раніше ці функції неофіційно виконував А. Клюєв.

В. Янукович запропонував внести це питання до сьогоднішнього рішення
Ради регіонів, розширивши пункт, в якому йдеться про необхідність активізації
взаємодії України з ЄС на рівні територіальних одиниць і розширення
присутності українських регіонів у комітеті Регіонів Євросоюзу, зокрема шляхом
визначення відповідальних за таку взаємодію в апаратах Ради міністрів Криму,
обласних, Київської та Севастопольської міських держадміністрацій (Офіційне
інтернет-представництво Президента України (www.president.gov.ua). –
2012. – 21.02).

***
Президент України В. Янукович доручив уряду провести моніторинг

стану соціальної інфраструктури села, визначитися з пріоритетами її
зміцнення та запропонувати план розвитку щодо кожного регіону.

«Я хотів би, щоб ви найближчим часом провели моніторинг стану
соціальної інфраструктури села і визначились з пріоритетами її зміцнення. По
кожному регіону. Нам треба вже зараз ці плани будувати і дивитись в
майбутнє», – сказав глава держави під час засідання Ради регіонів,
звертаючись до Прем’єр-міністра М. Азарова. Президент додав, що бюджетне
фінансування на ці потреби повинно зростати щороку.



25

В. Янукович також звернув увагу на відсутність вагомих зрушень у
реформуванні АПК. Зокрема, досі не переглянуті механізми державної
підтримки сільгоспвиробників, системи страхування сільськогосподарської
продукції, не запропоновані шляхи проведення масштабного техніко-
технологічного оновлення виробництва.

Глава держави наголосив, що захист інтересів селянства та забезпечення
життєздатності села є основою конкурентоспроможності вітчизняного АПК та
гарантією продовольчої безпеки країни. «Тому завдання сільського розвитку –
комунальної, транспортної, соціальної інфраструктури мають бути серед
першочергових у регіональної влади, насамперед аграрних регіонів», – сказав
він (Офіційне інтернет-представництво Президента України
(www.president.gov.ua). – 2012. – 21.02).

***
Підтримка кожного постраждалого внаслідок аварії на

Чорнобильській АЕС залишається важливим завданням влади. На цьому
наголосив Президент України В. Янукович у своєму виступі на урочистому
зібранні з нагоди 80-річчя Київської області.

«Кожна родина має відчути переваги надання адресної соціальної
допомоги», – сказав глава держави.

Говорячи про подолання наслідків Чорнобильської катастрофи,
Президент нагадав, що торік у Києві успішно відбулася Міжнародна
донорська конференція, під час якої Україна за допомогою партнерів з усього
світу завершила збір коштів на проект з перетворення Чорнобиля на
екологічно безпечну систему, будівництво нового об’єкта «Укриття».

Президент також звернув увагу на особливе значення проекту
відродження земель, уражених Чорнобилем. «Минуло 25 років після аварії, і
ми повинні надати друге життя таким територіям, зокрема Поліському та
Іванківському районам. Якщо влада залучить інвесторів – з’являться нові
робочі місця, відродиться соціальна інфраструктура, і ми сильнішими
вийдемо з цієї кризи», – сказав В. Янукович (Офіційне інтернет-
представництво Президента України (www.president.gov.ua). – 2012. –
21.02).

***
Київська область повинна розробити та затвердити стратегію свого

розвитку. Про це заявив Президент України В. Янукович у своєму виступі на
урочистому зібранні з нагоди 80-річчя Київської області.

Глава держави висловив переконання, що Київщина з її можливостями та
ресурсами столичного регіону, злагодженою управлінською командою має
йти попереду у впровадженні нових механізмів регіонального та місцевого
управління. Стратегія розвитку Київської області є важливим етапом на цьому
шляху, зазначив він.

Досягнення першої цілі, за словами В. Януковича, передбачає, зокрема,
підвищення якості адміністративних послуг, що надаються юридичним і
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фізичним особам органами влади та місцевого самоврядування (Офіційне
інтернет-представництво Президента України (www.president.gov.ua). –
2012. – 21.02).

***
Президент України В. Янукович наголошує на важливості

підвищення інвестиційної привабливості Київської області для зростання
добробуту людей. Про це глава держави сказав на урочистому зібранні з
нагоди 80-річчя Київської області.

«Головним завданням залишається суттєве підвищення інвестиційної
привабливості Київської області, адже інвестиції – це нові робочі місця, це
податки, а значить, покращення соціального забезпечення людей», – сказав
В. Янукович.

Глава держави позитивно оцінив ініціативу керівництва області щодо
підтримки 50 регіональних інвестиційних проектів. «Досягнення озвучених
показників по інвестиційних проектах – залучення 4 млрд дол. інвестицій та
створення 35 тис. нових робочих місць – буде одним із головних критеріїв оцінки
роботи керівництва області», – наголосив В. Янукович.

Президент також нагадав, що Київщина повинна бути готовою поряд із
столицею гідно прийняти гостей Євро-2012 (Офіційне інтернет-
представництво Президента України (www.president.gov.ua). – 2012. –
21.02).

***
Рівень заробітних плат працівників бюджетної сфери буде

підвищуватися. Про це заявив Президент України В. Янукович на
урочистому зібранні з нагоди 80-річчя Київської області.

«У Державному бюджеті на наступний рік закладені відповідні
підвищення», – сказав глава держави. Нині, додав він, саме від місцевої влади
залежить своєчасність і повнота оплати праці працівників цих категорій.
«Підкреслюю, це одне з найважливіших завдань», – наголосив Президент.

«Лише відновивши довіру лікарів, вчителів, працівників комунального
господарства до держави, ми можемо розраховувати на підтримку розпочатих
реформ у різних напрямах життєдіяльності, насамперед у галузі охорони
здоров’я та житлово-комунального господарства», – підсумував В. Янукович
(Офіційне інтернет-представництво Президента України
(www.president.gov.ua). – 2012. – 21.02).

***
У 2012 р. темпи модернізації різних сфер життєдіяльності України не

уповільняться – процес реалізації реформ триватиме. Про це Президент
України В. Янукович заявив в інтерв’ю для програми «Подробиці тижня»
телеканалу «Інтер».
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«Ми не плануємо нижувати темпи модернізації нашої країни. Ми не
маємо намірів зупинятися в будь-яких напрямах розвитку країни і будемо йти
наполегливо цим шляхом», – наголосив глава держави.

«Потрібно добре працювати, щоб досягти хороших результатів, але
команда налаштована», – також зазначив В. Янукович. Під час інтерв’ю
йшлося також про вдосконалення національного законодавства,
реформування судочинства, європейську інтеграцію України, майбутні
парламентські вибори (Офіційне інтернет-представництво Президента
України (www.president.gov.ua). – 2012. – 22.02).

***
Новий закон про ринок землі, який нині доопрацьовується, має

передбачати ефективне використання сільськогосподарських земель. Про
це Президент України В. Янукович заявив в інтерв’ю журналістам
Є. Кисельову, С. Шустеру та А. Куликову.

«Ми повинні у цьому законі передбачити ефективність використання
сільськогосподарських земель», – наголосив В. Янукович, додавши, що до
проекту закону вже внесено значну кількість поправок. Глава держави
зазначив, що в таких суспільно значущих темах – як земельна реформа – слід
враховувати громадську думку. «Я категорично проти того, щоб точка зору
людей не враховувалася при прийнятті таких стратегічно важливих рішень», –
сказав він.

Серед інших тем, порушених під час інтерв’ю: кадрові зміни в уряді,
вибори до Верховної Ради, українсько-російські відносини (Офіційне
інтернет-представництво Президента України (www.president.gov.ua). –
2012. – 22.02).

***
Робочій групі вдалося створити новий законопроект, який схвалюють

практично всі, хто навчається і викладає. Про це заявив Прем’єр-міністр
України М.  Азаров 22  лютого під час засідання Кабінету Міністрів,
коментуючи підсумки громадської розробки законопроекту «Про вищу
освіту».

«Робоча група з ректорів, студентів, експертів, представників
громадських організацій знайшла більш успішну концепцію якісного
оновлення вищої освіти, – повідомив М. Азаров. – Їм вдалося створити новий
законопроект, який схвалюють практично всі, хто навчається і викладає. І
який дає державі можливість отримати сучасну, конкурентну систему вищої
освіти, орієнтовану на потреби економіки».

Водночас глава уряду наголосив на ефективності саме такої форми
співпраці з громадськістю. У процесі роботи вдалося знайти порозуміння,
почути одне одного, навіть у багатьох питаннях стати однодумцями. Прем’єр-
міністр повідомив, що «попросив робочу групу протягом двох тижнів
доопрацювати цей консолідований законопроект і подати в уряд». «Доручаю
Секретаріату Кабінету Міністрів юридично і технічно виправити
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законопроект, ні в якому разі не спотворюючи його основні положення і
зміст», – поставив завдання М. Азаров, повідомивши, що після відповідної
підготовки новий законопроект «Про вищу освіту» буде розглянуто на
засіданні уряду (Урядовий портал (www.kmu.gov.ua). – 2012. – 22.02).

***
Розвиток будівельної галузі, до того ж з використанням вітчизняних

матеріалів, дасть вагомий поштовх українській економіці. На цьому
наголосив Прем’єр-міністр України М. Азаров 22 лютого під час засідання
Кабінету Міністрів.

«Будівництво здатне “тримати на плаву” нашу економіку в періоди, коли
збут українських товарів за кордоном ускладнений», – зазначив М. Азаров.

Глава уряду наголосив, що наразі поставлено завдання повернути
докризові обсяги житлового будівництва – понад 10 млн кв. м на рік. Також
потрібно збудувати і модернізувати понад тисячу об’єктів інфраструктури –
мости, розв’язки, швидкісні залізниці, аеропорти тощо (Урядовий портал
(www.kmu.gov.ua). – 2012. – 22.02).

***
Міністерство соціальної політики України підготувало нову редакцію

закону «Про зайнятість населення». Про це віце-прем’єр-міністр України,
міністр соціальної політики С. Тігіпко повідомив під час брифінгу у Кабінеті
Міністрів України.

«Найближчим часом на сайті Міністерства соціальної політики для
проведення громадського обговорення буде оприлюднено новий
законопроект про зайнятість населення. Ми відпрацювали з групою експертів
цікаві заходи, які будуть сприяти зменшенню рівня безробіття. Ми хочемо
ввести кілька десятків новацій, які зроблять наш ринок праці більш гнучким»,
– заявив урядовець.

За словами віце-прем’єр-міністра, цей законопроект спрямований
насамперед на стимулювання створення нових робочих місць в економіці, а
також – на працевлаштування вразливих на ринку праці категорій населення.

Крім того, у проекті закону міститься ряд стимулів для розвитку системи
професійної орієнтації населення.

На думку урядовця, головними передумовами розвитку ринку праці є
поліпшення інвестиційного клімату та створення додаткових стимулів для
збільшення кількості робочих місць, на що і спрямовані основні положення
розробленого законопроекту (Урядовий портал (www.kmu.gov.ua). – 2012. –
22.02).

***
Чотири представники Всеукраїнських громадських організацій

шахтарів братимуть участь у всіх засіданнях правління Фонду
страхування від нещасних випадків на виробництві. Про це повідомив на
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брифінгу у Кабінеті Міністрів України віце-прем’єр-міністр України, міністр
соціальної політики С. Тігіпко.

Крім того, наприкінці минулого року була задовільнена ще одна вимога
представників громадських організацій шахтарів-інвалідів: у листопаді – грудні
2011 р. їм було проведено разову виплату у розмірі 42 млн грн. Наразі страхові
виплати з Фонду отримують 291 тис. потерпілих від нещасних випадків на
виробництві, з них 141 тис. – шахтарі. У загальній структурі страхових виплат з
Фонду 65 % становлять виплати шахтарям.

Віце-прем’єр-міністр зазначив, що з 1 березня 2012 р. виплати
постраждалим від нещасних випадків на виробництві будуть підвищені на
20 %, тоді як номінальна заробітна плата зросла у 2011 р. на 17,6 %, а реальна
– на 8,5 %.

Також С. Тігіпко провів чергову зустріч з представниками громадських
організацій шахтарів-інвалідів. Під час переговорів обговорювалася
можливість осучаснення виплат постраждалим за 2002–2007 рр., коли за
страховими виплатами не проводилася індексація.

За підрахунками спільної робочої групи, таке осучаснення
потребуватиме додатково близько 1,5 млрд грн. «Я переконаний, що
конструктивна робота представників громадськості разом з керівництвом
Фонду, який управляється на тристоронній основі – профспілками,
роботодавцями та урядом, дасть змогу досягти позитивного результату у
вирішенні поставлених шахтарськими організаціями питань. Спільними
зусиллями ми зможемо відшукати додаткові можливості для підвищення
виплат інвалідам», – зазначив С. Тігіпко (Урядовий портал
(www.kmu.gov.ua). – 2012. – 22.02).

***
У Москві голова Держмитслужби І. Калетнік зустрівся з керівником

Федеральної митної служби Росії А. Бєльяніновим. За останні півтора року –
це вже десята зустріч голів митних відомств двох країн. І. Калетнік зазначив, що
Росія залишається для України провідним торговельно-економічним партнером.
За 2011 р. товарообіг між країнами становив 52 млрд дол. (зростання в 1,5 раза
порівняно з 2010 р.).

За минулий рік через українсько-російський кордон пропущено
8,4 млн транспортних засобів. А загальні обсяги пропущених вантажів
становили 111 млн т (збільшення на 10 %).

Під час зустрічі керівники митних відомств двох держав обговорили ряд
питань, які стосуються спрощення процедур на кордоні між Україною і
Росією. На сьогодні митними службами України та Росії зроблено конкретні
кроки щодо їх реалізації» – сказав голова Держмитслужби.

Зокрема, за прикладом поїзда № 1/2 «Київ – Москва» митний контроль
потягу «Харків – Москва» українськими митниками тепер також проводиться
на станціях відправлення/прибуття, тобто без зупинки на кордоні.
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Також під час зустрічі було обговорено проведення експерименту зі
спільного контролю у пункті пропуску «Куйбишево – Дяково», який
розмішений на кордоні Ростовської (РФ) та Луганської (Україна) областей.

З цією метою найближчим часом буде проведено робочу зустріч
експертів та доопрацьовано проект експериментальної технологічної схеми
організації спільного контролю. Сторони також обговорили важливість такого
напрямку, як проведення спільного контролю на поромній переправі «Крим –
Кавказ».

З жовтня 2011 р. митними органами Україні розпочато реалізацію
домовленостей про взаємне визнання окремих результатів митного контролю
товарів та транспортних засобів. Зокрема, результати митного контролю,
проведеного однією із сторін, визнаватимуться іншою, що дасть змогу
уникнути дублювання функцій і прискорить проходження кордону.

Відзначено також важливість питання забезпечення першочергового
пропуску уболівальників та представників УЄФА під час проведення
чемпіонату Європи з футболу Євро-2012. Україна очікує великого напливу
уболівальників з Росії, тому митні служби двох сторін можуть застосувати
досвід напрацювань України і Польщі.

Зокрема, виділити окрему смугу руху для спрощеного перетину кордону
футбольними фанатами. Наприкінці зустрічі голови митних відомств
підписали протокол, що закріплює досягнуті домовленості та визначає коло
першочергових завдань (Урядовий портал (www.kmu.gov.ua). – 2012. –
22.02).

***
22 лютого Кабінет Міністрів своєю постановою затвердив Порядок

використання коштів, передбачених у державному бюджеті для реалізації
державної політики з питань сім’ї та дітей.

Ідеться, зокрема, про видатки, передбачені Мінсоцполітики відповідно до
Закону «Про Державний бюджет України на 2012 р.» для реалізації програм
та проведення заходів з питань дітей, жінок та сім’ї, а саме – здійснення заходів
з виконання Загальнодержавної програми «Національний план дій щодо
реалізації Конвенції ООН про права дитини на період до 2016 р.» та проведення
Міжнародного дитячого фестивалю «Змінимо світ на краще». Закупівля товарів
і послуг за рахунок бюджетних коштів буде здійснюватися відповідно до
чинного законодавства з питань закупівель (Урядовий портал
(www.kmu.gov.ua). – 2012. – 22.02).

***
Держземагентство та Укрдержреєстр обмінюватимуться

інформацією про реєстрацію та права на земельні ділянки. Порядок
передачі такої інформації між органом, що здійснює ведення Державного
земельного кадастру (Держземагентство) та органом, що здійснює реєстрацію
прав на нерухоме майно (Укрдержреєстр), встановив Кабінет Міністрів.
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Відповідна постанова, яку розробило Міністерство юстиції, була ухвалена
22 лютого на засіданні уряду.

Як повідомив міністр юстиції О. Лавринович, порядок розроблено з
метою реалізації законів «Про Державний земельний кадастр» та «Про
державну реєстрацію речових прав на нерухоме майно та їх обтяжень».

На виконання цих законів Кабінет Міністрів встановив порядок, який
детально регламентує надання інформації про зареєстровані земельні ділянки
та визначає чіткий перелік відомостей, які будуть передаватися між органами,
що здійснюють ведення Державного земельного кадастру та державну
реєстрацію прав на нерухоме майно. Крім того, на виконання Закону «Про
Державний земельний кадастр» постановою Кабінету Міністрів визначено
порядок надання Держземагентством доступу Укрдержреєстру до перегляду
кадастрових карт (Урядовий портал (www.kmu.gov.ua). – 2012. – 22.02).

***
Мінрегіон України ставить за мету досягнення економії природного

газу підприємствами теплокомуненерго в обсязі не менше 3 млрд куб. м,
повідомив міністр регіонального розвитку, будівництва та житлово-
комунального господарства України А. Близнюк. Про це він сказав під час
виступу, присвяченого розвитку внутрішнього виробництва у галузях, на
засіданні уряду 22 лютого.

Керівник Мінрегіону наголосив, що Україна поки що не має достатньо
позитивного досвіду енергозбереження в теплозабезпеченні. Незначне
зниження обсягів споживання відбулося лише за рахунок переведення
окремих будинків на індивідуальне опалення.

За словами А. Близнюка, ще минулого року Мінрегіон розробив проект
концепції державної цільової програми модернізації та розвитку систем
теплозабезпечення України на наступні 10 років. Ця програма включена до
проекту Національного плану дій на 2012 р. як ключовий захід та має бути
розроблена вже у грудні. Усі заходи програми розробляються в ідеології
розробки кардинально нових інвестиційних підходів у діяльності систем
життєзабезпечення.

За його словами, складова комунальної теплоенергетики в структурі
споживання країною природного газу становить близько 9 млрд куб. м на рік
(без урахування обсягу споживання «Київенерго») (Урядовий портал
(www.kmu.gov.ua). – 2012. – 23.02).

***
Пожвавлення ринку житлового будівництва позитивно вплинуло на

вітчизняне виробництво будівельних матеріалів. У 2010–2011 рр.
імпортозалежність будівництва була подолана вітчизняними виробниками, які
ввели в дію нові потужності. Сьогодні спостерігається стійка динаміка
зростання експорту над імпортом, наголосив міністр регіонального розвитку,
будівництва та житлово-комунального господарства України А. Близнюк.
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За його словами, розвиток внутрішнього виробництва у будівництві, це,
насамперед, імпортозаміщення будматеріалів та збільшення частки експорту
відповідної продукції. Адже сама будівельна галузь економіки є
системоутворюючою – кожна гривня, вкладена у будівництво, дає можливість
залучити до 6 грн у суміжні галузі. Водночас у будівництві та виробництві
будівельних матеріалів існує ряд проблем. Залишається вагома частка імпорту за
деякими видами будматеріалів, зокрема, віконному склу, сантехнічним виробам,
покрівельної черепиці. Спостерігається сировинна тенденція експорту, зокрема,
деревини та глини. «Україна володіє третиною світових запасів глин і каоліну
для виготовлення керамічної плитки та сантехнічних виробів. Ми експортуємо в
далеке зарубіжжя високоякісну глину, а натомість імпортуємо в Україну дорогу
сантехнічну кераміку», – підкреслив А. Близнюк (Урядовий портал
(www.kmu.gov.ua). – 2012. – 23.02).

***
Программа сотрудничества Украины с Международным валютным

фондом может быть продолжена. Об этом заявил экс-министр финансов
В. Хорошковский на заседании комитета Верховной Рады по вопросам
финансов и банковской деятельности. «Первый позитивный момент –
несколько дней назад у меня была встреча с представителями МВФ, и они, в
принципе, думаю, готовы говорить о продолжении программы stand buy», –
сказал он. В. Хорошковский уточнил, что при этом речь не идет о
возобновлении кредитования Украины. «Мы сегодня не говорим о кредитном
основании, о деньгах, что необходимо их получить. Но сама программа, если
она будет продлена и не будет риска ее прекращения, – это станет
позитивным сигналом для внешних рынков», – сказал министр (МинПром –
информация бизнес-класса (http://minprom.ua). – 2012. – 22.02).

***
Украина без проблем обслуживает все свои долговые обязательства.

Об этом заявил В. Хорошковский на встрече с членами парламентского
Комитета по вопросам финансов и банковской деятельности.

По его словам, информация западных СМИ о возможном дефолте
Украины не соответствует действительности.

«Я хочу официально опровергнуть подобного рода инсинуации, потому
что на самом деле на сегодняшний день мы вообще не видим проблем с
погашением внешнего долга, даже если у нас не будет возобновлено
сотрудничество с МВФ», – сказал В. Хорошковский.

Он отметил, что наибольшие выплаты госдолга пришлись именно на
февраль, и Украина осуществила их без проблем. Министр уточнил, что
следующие выплаты необходимо сделать в марте, далее значительная
нагрузка придется на начало лета – 4 июня, а затем на октябрь. «Мы все эти
аспекты видим, у нас достаточно финансового ресурса для погашения всех
этих долгов», – подчеркнул министр финансов (МинПром – информация
бизнес-класса (http://minprom.ua). – 2012. – 22.02).
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ПОЛІТИКА

Комиссар Совета Европы Т. Хаммарберг не видит причин для
отстранения экс-премьера Ю. Тимошенко от выборов. Об этом он заявил в
интервью «Коммерсантъ-Украина».

Т. Хаммарберг подчеркнул, что с Ю. Тимошенко поступили некорректно,
нарушив демократические стандарты. «Если бы на суде было доказано, что
Ю. Тимошенко совершила преступление, которое делает невозможным ее
участие в выборах, тогда другое дело. Но я таких доказательств до сих пор не
увидел. И с учетом фактов, которые представлены на данный момент, я не
вижу причин для отстранения Ю. Тимошенко от выборов», – сказал он.

Еврочиновник считает, что у украинской власти есть два выхода из
сложившейся ситуации. Либо подтвердить вину Ю. Тимошенко в ходе
честного непредвзятого судебного процесса, либо выпустить экс-премьера из
тюрьмы и дать ей возможность принять участие в выборах. «Наказывая
человека, в том числе запрещая ему баллотироваться на выборах, украинская
власть должна доказать инкриминируемое ему преступление, а этого так и не
произошло», – резюмировал Т. Хаммарберг (МинПром – информация
бизнес-класса (http://minprom.ua). – 2012. – 23.02).

***
Соглашение об ассоциации Украина – ЕС не будет подписано, если

экс-премьер Украины Ю. Тимошенко будет находиться в тюрьме. Об этом
заявил посол Германии в Украине Ганс-Юрген Гаймзет в интервью газете
«Сегодня».

«Я не рассчитываю на подписание, если Ю. Тимошенко и впредь будет
оставаться в тюрьме», – сказал дипломат.

По словам посла, в Германии сложилось впечатление, что в действиях
против членов правительства Ю. Тимошенко речь идет об избирательных
процессах с политической мотивацией. «Причем это касается не только
Ю. Тимошенко, но и судебного процесса против экс-министра внутренних
дел Ю. Луценко. При этом упускается из виду принцип соразмерности», –
отметил он.

Ранее член Комитета Европарламента по гражданским свободам,
юстиции и внутренних дел Я. Протасевич заявил о том, что освобождение
Ю. Тимошенко является ключевым для исправления отношений между
Украиной и Европейским союзом. Он также подчеркнул, что отношения
Украины и ЕС зашли в тупик (МинПром – информация бизнес-класса
(http://minprom.ua). – 2012. – 23.02).

***
Россия не собирается выводить из Крыма Черноморский флот и в то

же время будет развивать собственную базу в Новороссийске. Об этом
заявил премьер-министр РФ В. Путин на встрече с командирами дивизий и
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бригад Вооруженных сил РФ. «Мы не собираемся уходить из Крыма. Для
этого есть все основания, имея в виду, что мы подписали с Украиной
соответствующее межгосударственное соглашение о пребывании нашего
флота в Крыму», – сказал он.

В. Путин назвал данное соглашение «уникальным» в части стоимости
пребывания Черноморского флота в Украине. Он напомнил, что по документу
Россия капитализирует скидку на газ в арендную стоимость. «Там речь идет о
миллиардах долларов», – сказал глава российского правительства, добавив,
что таких арендных платежей никто нигде никому не платит.

«Тем не менее мы думаем о том, чтобы Черноморский флот имел
возможность базироваться и в российских портах, поэтому выделили
необходимые финансовые средства на развитие пункта базирования в
Новороссийске и будем его развивать», – подчеркнул В. Путин.

Ранее руководство Севастополя заявило, что Черноморский флот
Российской Федерации в Севастополе использует 38 причалов, которые не
включены в межправительственное соглашение об условиях аренды. Данный
факт был обнаружен в ходе инвентаризации (МинПром – информация
бизнес-класса (http://minprom.ua). – 2012. – 22.02).

***
Экс-президент Украины В. Ющенко готов занять любую позицию в

едином избирательном списке оппозиции на выборах в парламент,
включая последнюю строчку. Об этом он заявил в телеинтервью 5-му
каналу.

«Если мы породим консолидацию демократических, патриотических сил,
я готов в этой консолидации занять любую позицию, даже крайнюю», –
сказал он.

По его словам, сейчас соответствующие переговоры партия «Наша
Украина» ведет с четырмя политсилами. В. Ющенко также заявил, что не
относит себя к оппозиции, считая себя независимым политиком.

«Я – независимый. Оппозиция – это те, кто противопоставляет себя
власти. А для меня эта власть такая же, как и для большинства моей нации,
или политсил в оппозиции. Но сказать, что власть у нас плохая и больше
ничего не говорить, и быть при этом в оппозиции, – думаю, что это позиция
не до конца сформулирована», – сказал он (МинПром – информация бизнес-
класса (http://minprom.ua). – 2012. – 22.02).

***
За два года президентства В. Янукович сконцентрировал власть, достиг

макроэкономической стабилизации, но главной его ошибкой и угрозой стало
уголовное осуждение экс-премьера Ю. Тимошенко, считают украинские
политологи.

Как рассказал на пресс-конференции директор Центра прикладных
политических исследований «Пента» В. Фесенко, оценка деятельности В.
Януковича на посту Президента неоднозначна. По словам политолога, В.
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Януковичу удалось сконцентрировать власть в своих руках и достичь
макроэкономической стабилизации. Однако, как отметил В. Фесенко, это
вызвало определенное социальное напряжение.

«Именно макроэкономическую ситуацию удалось удержать, хотя
возникли и риски, и они остаются достаточно серьезными. С точки зрения
задекларированных реформ, сам курс был правильным. Другое дело, что
возникли проблемы с темпами осуществления реформ и с их
эффективностью», – отметил В. Фесенко.

Социальное напряжение, по словам политолога, остается главным
вызовом для В. Януковича и нынешнего правительства. Что касается внешней
политики, то, по словам В. Фесенко, ситуация также неоднозначна: «С одной
стороны, курс на формирование нового баланса отношений между Западом и
Россией… поиск золотой середины – это был правильный курс… Но и тут я
подхожу к главной проблеме, главной ошибке первых двух лет президентства
Януковича – суд и осуждение Ю. Тимошенко. На мой взгляд, они, во-первых,
создали очень серьезные проблемы отношений с Западом и в значительной
мере испортили все достижения прошлого года по европейской интеграции.
Вопрос подписания соглашения (об ассоциации) зависит от судьбы
Ю. Тимошенко, от наших внутренних политических проблем – и это главная
проблема», – отметил В. Фесенко.

Директор Института глобальных стратегий В. Карасев разделил точку
зрения коллеги в контексте противоречивых оценок президентства В. Януковича.
По словам В. Карасева, цена вопроса концентрации или монополизации власти
является слишком высокой и, в частности, это касается того, что
макроэкономическая стабильность была достигнута за счет «уничтожения
бизнеса». «Общество не поддерживает курс, и мы видим падение рейтингов за
эти два года, несмотря на консолидацию», – сказал В. Карасев.

По его мнению, в настоящее время идет тихая война народа и власти.
«Власть и общество стоят спиной друг к другу», – сказал он. По словам В.
Карасева, «застыли отношения с Европой».

«В. Янукович не контролирует оппозицию, он не контролирует
Тимошенко даже в тюрьме… Потому что Запад давит, и врачи приезжают, и
еще неизвестно, чем закончится история болезни Ю. Тимошенко. Это очень
угрожающий фактор для Януковича», – резюмировал В. Карасев (МинПром –
информация бизнес-класса (http://minprom.ua). – 2012. – 22.02).

***
Генеральная прокуратура не увидела нарушения закона в получении

денег Р. Забзалюком от И. Рыбакова. Об этом говорится в письме ГПУ в
адрес Р. Забзалюка.

«В ваших заявлениях, обнародованных в средствах массовой
информации и направленных Генеральной прокуратуре, утверждается о
якобы получении Вами лично и другими лицами средств за выход из состава
депутатской группы (фракции)», – указали в ведомстве.
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«Вместе с тем отсутствуют любые данные, которые свидетельствовали
бы о предоставлении или получении служебным лицом в любом виде взятки
за выполнение в интересах того, кто дает взятки, или в интересах третьего
лица любого действия», – говорится в письме за подписью заместителя
Генпрокурора В. Занфирова.

По мнению ГПУ, таким образом, эти действия не подпадают под ст. 368,
369 УК Украины. «Данных относительно давления, других фактов
препятствования деятельности как народного депутата Украины Вы не
привели», – добавил заместитель Генпрокурора.

«Вместе с тем Вы заявили, что совершали вышеуказанные действия по
заданию руководства депутатской фракции «БЮТ – Батьківщина» и
соответствующей политической партии. Анализ Ваших заявлений по этому
поводу свидетельствует, что Вы сознательно создали обстоятельства для
получения денежных средств с целью изобличения лица, которое их
передало», – отметил В. Занфиров.

Поэтому ГПУ посоветовала Р. Забзалюку согласно закону о статусе
народного депутата воздержаться от действий, заявлений и поступков,
которые компрометируют его самого, избирателей, Верховную Раду,
государство. Вместе с тем Генеральная прокуратура поблагодарила Р.
Забзалюка за «гражданский поступок – сообщение в официально
установленном порядке правоохранительному органу об участии в
противоправных действиях» (МинПром – информация бизнес-класса
(http://minprom.ua). – 2012. – 22.02).

***
Польский премьер-министр Д. Туск заявил о выразительном регрессе

Украины на пути в Европу, сообщает Радио Свобода.
«Одним из итогов встречи, обоснованным, но печальным, является тот

факт, что Украина потеряла темп на пути евроинтеграции, это связано с
внутренними событиями в Украине, с определенными стандартами, в
частности с тем, что Украина не приспосабливается к надеждам относительно
нее, вызванным соглашением об ассоциации с ЕС», – сказал глава
правительства Польши.

Д. Туск привел также мнения некоторых министров его правительства по
евроинтеграции Украины. «Есть такое ощущение, – говорил глава Кабмина, –
что этот процесс замер. Во время председательства Польши в ЕС все имели
много энергии, казалось, что и в Киеве этой проевропейской энергии было
значительно больше. Зато теперь мы можем говорить о выразительном
регрессе, если речь идет о приближении Украины к Европе» (МинПром –
информация бизнес-класса (http://minprom.ua). – 2012. – 23.02).

***
17 февраля 2012 г., по инициативе ЦК Новой коммунистической

партии Югославии, в г. Киеве в Центральном комитете Компартии
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Украины состоялась встреча секретаря ЦК Компартии Украины Г. Буйко
с А. Банянцем – секретарём Новой коммунистической партии Югославии.

В ходе встречи, прошедшей в товарищеской обстановке, А. Банянц
проинформировал о прошедшем съезде Новой коммунистической партии
Югославии, на котором было избрано новое руководство в связи с постигшей
партию утратой – смертью её генерального секретаря Б. Котановича.

Со своей стороны Г. Буйко проинформировал об основных направлениях
работы коммунистов Украины в современных условиях. В ходе встречи были
обсуждены вопросы совместной работы в рамках международного
коммунистического движения (Компартія України (www.kpu.ua). – 2012. –
22.02).

***
Экс-президент В. Ющенко сам себя отправил из большой украинской

политики. Об этом в ходе видеочата на портале INTV сказал народный
депутат Украины Т. Стецькив, сообщает пресс-служба «Народной
самообороны».

«В. Ющенко сам себя отправил из большой украинской политики. Он
себя похоронил. В 2005–2010 гг. он сам себе дал оценку и провалил то, что
мог», – сказал народный депутат.

Т. Стецькив уверен: «То, что он говорит сейчас, свидетельствует о том,
что он потерялся в реальности. Он надругался над украинской демократией и
идеалами оранжевой революции».

По его мнению, «Ющенко подыгрывает Януковичу в его ненависти к
Ю. Тимошенко». «Это далеко от моральности. Поэтому, если он и дальше будет
так себя вести, то будет хоронить себя дальше. Хотя дальше уже некуда», –
отметил нардеп.

В то же время, считает он, партия «Наша Украина» не исключит В. Ющенко
из своих рядов партии. «Партия не сможет исключить Ющенко из своих рядов.
Поэтому я советую всем сознательным членам «Нашей Украины» выходить
оттуда. Пусть В. Ющенко топится сам в «Нашей Украине», как будет считать
нужным», – советует Т. Стецькив (Главком: Новости политики и
экономики // В НУ – НС уверены, что Ющенко потерялся в реальности
(http://glavcom.ua). – 2012. – 23.02).

ЕКОНОМІКА

После запуска в эксплуатацию газопровода «Южный поток» и
расширения пропускной способности «Северного потока» Украина будет
иметь нулевое значение для транзита российского газа. Об этом
журналистам заявил официальный представитель ОАО «Газпром»
С. Куприянов.

«После реализации всех запланированных «Газпромом»
газотранспортных проектов, учитывая уже имеющиеся в собственности
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компании транспортные мощности в Беларуси и в Черном море, транзитное
значение Украины для экспорта российского газа будет равно нулю», – сказал
он.

Ранее глава «Газпрома» А. Миллер заявил, что в феврале Украина в
отдельные дни несанкционированно оставляла у себя до 40 млн куб. м.
транзитного российского газа. Президент России Д. Медведев поручил
«Газпрому» разобраться с несанкционированным отбором в рамках правовых
и корпоративных процедур с украинскими партнерами.

НАК «Нефтегаз Украины» отвергла обвинения в несанкционированном
отборе газа. По словам замглавы компании В. Чупруна, в контракте с
«Газпромом» нет пункта по ежесуточному потреблению, объемы считаются
поквартально. Как известно, сейчас Украина является основным транзитером
российского газа в Европу (МинПром – информация бизнес-класса
(http://minprom.ua). – 2012. – 22.02).

***
НАК «Нефтегаз Украины» с начала 2012 г. не отобрала ни одного

кубометра газа из транзитных объемов, которые транспортировались
ОАО «Газпром» в страны Европы. Об этом заявил заместитель главы
правления «Нефтегаза» В. Чупрун.

Он отметил, что согласно условиям действующего контракта между
“Нефтегазом” и «Газпромом» суточные объемы потребления газа Украиной
не фиксируются, а определяется ежеквартальный объем поставок.

«НАК считает, что погодная ситуация в январе – феврале 2012 г., когда в
большинстве стран Европы и в РФ наблюдались аномально низкие
температуры, подтвердила важность украинских подземных газохранилищ
как неотъемлемой части ГТС для обеспечения бесперебойного транзита газа
через территорию страны», – отметил В. Чупрун.

По его словам, в феврале компания сообщила «Газпрому» о возможности
дополнительных поставок ресурса европейским потребителям за счет газа из
украинских газохранилищ. «Если бы российская сторона обратилась к нам,
мы могли бы помочь европейским потребителям в ситуации с критическим
снижением поставок газа, как мы помогли Турции», – подчеркнул В. Чупрун
(МинПром – информация бизнес-класса (http://minprom.ua). – 2012. – 22.02).

***
Российское ОАО «Газпром» сократило транзит газа в Европу через

Украину. Об этом сообщило издание “Ведомости”. По его данным, на
прошлой неделе объемы перекачки газа через Украину были на 17 % ниже,
чем в январе, за счет дополнительной загрузки газопровода «Северный
поток».

«Северный поток» был запущен в ноябре и до последнего времени любое
изменение давления в морской трубе сопровождалось снижением загрузки
газопровода «Ямал – Европа», который идет через Беларусь и Польшу в
Германию.
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Оказалось, что так «Газпром» освобождал в «ямальской» трубе место для
газа с украинского коридора. Как сообщил источник в отрасли, за счет
загрузки «Северного потока» с середины прошлой недели прокачки по «Ямал
– Европа» существенно возросли – практически до максимальных уровней.

Сейчас «Северный поток» и «Ямал» совместно качают в сутки более
114  млн куб.  м –  это более чем на 50  млн куб.  м больше,  чем
транспортировалось по «ямальской» трубе в те же дни прошлого года
(МинПром – информация бизнес-класса (http://minprom.ua). – 2012. – 23.02).

***
Руководитель Роспотребнадзора, главный государственный

санитарный врач РФ Г.  Онищенко не видит серьезных препятствий для
решения украинской «сырной проблемы».

«Какие препятствия? Препятствие одно – неукоснительное соблюдение
российского законодательства, регламентирующего качество молочной
продукции, в частности сыров, а также законодательства в сфере защиты прав
потребителей», – сказал Г. Онищенко.

«При выполнении этих условий проблема будет решаться», – заверил он.
«Никаких искусственных препятствий и не было. Все их (украинские)
подозрения и предположения можно объяснить лишь весенним авитаминозом», –
добавил Г. Онищенко.

Он заявил, что российская санитарная служба продолжает контроль за
качеством украинской сырной продукции. Кроме того, по его словам,
Роспотребнадзор в ежедневном режиме проводит консультации с украинской
стороной для решения «сырной проблемы». «22 февраля нам привозят
большой пакет документов от заводов, которые должны пройти
документарную проверку. После их получения мы приступаем к экспертизе»,
– сказал Г. Онищенко (МинПром – информация бизнес-класса
(http://minprom.ua). – 2012. – 22.02).

***
У 2011 р. компанії з американським капіталом отримали

627,7 млн грн бюджетного відшкодування ПДВ. З них в автоматичному
режимі було відшкодовано 109,5 млн грн.

За два місяці поточного року 14 компаній з американським капіталом вже
отримали бюджетне відшкодування ПДВ на суму 203,3 млн грн. Майже 96 % цієї
суми, а саме 194,8 млн грн, відшкодовано в автоматичному режимі. При цьому сума
заявленого до відшкодування податку за 2012 р. становила 117,6 млн грн.

Така тенденція продовжує практику повернення бюджетної
заборгованості з податку на додану вартість, яка виникла в попередні роки.
Таким чином, податкова служба України виступає за створення всіх умов для
підвищення бізнес-клімату в країні та, відповідно, залучення іноземних
інвестицій.

Для посилення конструктивної співпраці з підприємствами-інвесторами
та врегулювання усіх спірних питань, які виникають між податковою



40

службою та американськими компаніями, ДПС прийнято узгоджене рішення
щодо організації найближчим часом зустрічі з представниками
Американської торговельної палати України (Урядовий портал
(www.kmu.gov.ua). – 2012. – 22.02).

***
У поточному маркетинговому році аграрії повністю забезпечили

потреби внутрішнього ринку на основні види товарів та сформували
потужний експортний потенціал. Понад 90 % продовольчих товарів в
Україні – вітчизняного виробництва. Про це під час брифінгу в Кабінеті
Міністрів повідомив міністр аграрної політики та продовольства
М. Присяжнюк.

«У цьому році ми повністю забезпечені сировиною для виробництва
борошна, хліба, хлібобулочних виробів і круп. Також з врожаю насіння
соняшнику підприємствами олійно-жирової промисловості буде вироблено
3,45 млн соняшникової олії. Це дасть можливість не тільки забезпечити
внутрішні потреби, а й проекспортувати 2,9 млн т цього продукту», –
поінформував міністр.

Також М. Присяжнюк відзначив, що заходи, які були вжиті відомством
для виведення бурякоцукрової галузі з кризи дали змогу стабілізувати
виробництво цукру. «У 2011 р. було вироблено 2330 тис. т білого цукру, що
на 50 % більше, ніж у минулому маркетинговому році. Ми не тільки
забезпечили вітчизняного споживача цим продуктом, а й сформували
експортний потенціал в обсязі 400 тис. т», – повідомив М. Присяжнюк
(Урядовий портал (www.kmu.gov.ua). – 2012. – 22.02).

***
У рамках засідання уряду відбувся брифінг міністра аграрної політики

та продовольства М. Присяжнюка. Під час спілкування з журналістами
очільник відомства повідомив про результати проведення комплексу весняно-
польових робіт в Україні.

«Озимими культурами на зерно засіяно майже 8,5 тис. га землі. Сходи
отримано на 85 % засіяних площ, з них у доброму та задовільному стані
перебуває майже 66 %, у слабкому – 34 % і не одержано сходи на 15 % площ.
Найгірший стан спостерігається в Миколаївській, Дніпропетровській,
Полтавській, Херсонській, Кіровоградській та Харківській областях. За
прогнозами вчених обсяги пересіву озимих культур навесні сягатимуть
3–3,5 млн га», – поінформував М. Присяжнюк.

Для проведення комплексу весняно-польових робіт сільгоспвиробники
отримають необхідне насіння, мінеральні добрива і пально-мастильні матеріали.
На сьогодні, забезпеченість виробників насінням ярих зернових і зернобобових
культур становить 901 тис. т, що становить 102 % від потреби, насінням
соняшнику – 100 %, сої – 111 %, цукрових буряків – 99 %.

«Мінагрополітики вживає всіх заходів для належного проведення
весняно-польових робіт. Урядом схвалено розпоряджання про безперебійне та
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оперативне забезпечення сільгосптоваровиробників матеріально-технічними
та фінансовими ресурсами. З державного бюджету виділено 20 млн грн для
поповнення страхових запасів сортового насіння. Міністерство також
здійснює необхідні заходи з закупівлі до Аграрного фонду додаткових обсягів
продовольчого зерна», – зазначив М. Присяжнюк (Урядовий портал
(www.kmu.gov.ua). – 2012. – 22.02).

***
Зниження динаміки експорту зернової продукції у лютому зумовлене

проблемами з залізничним транспортуванням. Для вирішення цієї проблеми
держава має зініціювати будівництво нових зерновозів для покращання експорту
зернових. Про це повідомив міністр аграрної політики та продовольства
М. Присяжнюк під час брифінгу в рамках засідання уряду.

«За січень 2012 р. Україна експортувала близько 2 млн т зернових, а за
лютий – 1 млн 200 тис. т. Зниження експортної динаміки у лютому було
зумовлено кліматичними умовами в портах та транспортним сполученням,
оскільки Укрзалізниця не була спроможна забезпечити необхідну кількість
вагонів для транспортування», – зазначив міністр.

Утім, за словами М. Присяжнюка, задля розв’язання ситуації урядом вжито
ряд заходів щодо оптимізації використання вагонів, у тому числі й в агарному
секторі. До цього часу проблема транспортування вирішувалася за допомогою
домовленостей із зернотрейдерами. «Згідно з меморандумами, ми щомісяця
проводимо наради з зернотрейдерами, аби скоригувати динаміку експорту та
урахувати ті проблеми, які існують на сьогодні. І подібна традиція дає свої
позитивні результати. Так, було відпрацьовано механізм транспортування
зернових до портів з допомогою ешелонів. Утім, зрозуміло, що наразі нам
необхідно розпочати будівництво нових зерновозів задля збільшення обсягів та
динаміки експорту», – зазначив М. Присяжнюк (Урядовий портал
(www.kmu.gov.ua). – 2012. – 22.02).

***
Щорічно середньостатистичний українець споживає майже

205 кг молока. Фахівці прогнозують, що у цьому році цей показник
збільшиться на 5 кг. Тож вітчизняна молокопереробна промисловість готова
збільшити поставки цієї продукції на внутрішній ринок. Також слід очікувати
активізації діяльності і м’ясопереробних підприємств. Про це під час
брифінгу в Кабінеті Міністрів повідомив міністр аграрної політики та
продовольства М. Присяжнюк.

«За прогнозами Мінагрополітики у цьому році для виробництва
молочних продуктів буде перероблено 4,7 млн т молока. У минулому році з
перероблених 4,6 млн т молока, 21 % було використано для виробництва
молокопродуктів на експорт», – повідомив М. Присяжнюк.

Також очільник відомства підкреслив, що в 2011 р. спостерігалося
зростання показників виробництва м’яса. Завдяки цьому імпорт м’ясної
продукції скоротився на 40 %. «У цьому році, за прогнозами
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Мінагрополітики, вітчизняні аграрії вироблять 2260 тис. т м’ясопродукції, з
якої експортують 90 тис. т. Найбільше планується виробити м’яса птиці –
1060 тис. т, 750 тис. т свинини та 410 тис. т яловичини», – повідомив міністр
(Урядовий портал (www.kmu.gov.ua). – 2012. – 22.02).

***
Минулого року державні інспектори ветеринарної медицини провели

масштабну роботу з контролю за дотриманням ветеринарно-санітарних
вимог українськими підприємствами, що експортують продукцію за межі
держави.

За результатами інспекторських перевірок право на експорт мають
більше 700 вітчизняних підприємств, у тому числі понад
120 молокопереробних, 100 м’ясопереробних, 50 рибопереробних, майже
300 підприємств з виробництва кормів та кормових добавок.

Особливу увагу у 2011 р. було приділено наданню дозволів на експорт
сільськогосподарської продукції до країн Митного союзу. Зокрема, до
Російської Федерації експортують продукцію 72 українських підприємства, у
тому числі 25 молокопереробних, дев’ять м’ясопереробних, п’ять
птахогосподарств, 13 рибопереробних, 19 підприємств з виробництва кормів
та кормових добавок тощо (Урядовий портал (www.kmu.gov.ua). – 2012. –
22.02).

***
Розничные цены на бензин могут возрасти в марте вследствие

повышения стоимости нефтепродуктов на европейском рынке и
изменения налоговой составляющей. Об этом сообщает «Сегодня».

«В течение двух последних месяцев бензины на европейском рынке
подорожали на 200 т, а дизтопливо – на 100 долл./т. В то же время с 1 января
в Украине возросли ставки акциза – на 16 евро/т и 4 евро/т по бензинам и
ДТ соответственно. Кроме того, дешевые декабрьские запасы уже иссякли, и
в страну заходит ресурс по новым, высоким ценам. Все это способствует
росту цен на АЗС, и мы не исключаем, что в скором времени, при сохранении
текущей тенденции, цена на А-95 на АЗС достигнет отметки 11 грн/л», –
заявил OilNews руководитель департамента маркетинга ПАО «Концерн
«Галнафтогаз» В. Дмытрив.

Солидарен с коллегой и директор ЧП «Укр-Петроль» А. Томашук. По его
словам, европейские котировки по-прежнему являются определяющими в
формировании цен на внутреннем рынке. «Если динамика движения цен на
европейском рынке продолжится, то следует ожидать роста цен на АЗС на
50–60 коп. Только подъем будет поэтапным – по 10–15 коп., поскольку
потребитель должен привыкнуть к новым цифрам», – поделился он своим
прогнозом.

В свою очередь директор крымской розничной сети АЗС «АТАН»
А. Терещенко прогнозирует, что рост розничных цен может составить от
20 до 50 коп. «Внутренний рынок еще не отреагировал в полной мере на
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европейскую динамику, поэтому, я не исключаю, что в марте стоимость А-95
на АЗС может достичь 11 грн/л», – отметил эксперт.

Наиболее сдержанный прогноз озвучил руководитель столичной
розничной сети АЗС «КЛО» И. Чернявский. По его мнению, цены на АЗС в
ближайшее время возрастут на 10–15 коп.: «На рынке еще есть некоторые
январские запасы топлива, которые помогут сдержать стремительный рост
цен на АЗС» (МинПром – информация бизнес-класса (http://minprom.ua). –
2012. – 22.02).

***
Цены на продукты потребительской корзины в 2012 г. повысятся на

9 %. Такой прогноз дали аналитики «Эрсте Банка», основываясь на
результатах потери значительной части урожая озимых.

«Урожай озимых является чрезвычайно важным для цен на продукты
питания, поскольку дает самый ранний зеленый корм для отрасли
животноводства, что является основной составляющей себестоимости мясо-
молочных предприятий. Рост цен на зерно также приведет к удорожанию
изделий из муки», – утверждает эксперт М. Заблоцкий. Эксперт уточнил, что
62 % себестоимости мясо-молочной продукции составляет стоимость корма.

Рост цен на 9 % эксперт прогнозирует при условии, что власти не станут
поднимать цены на коммунальные услуги, а также в случае, что объем урожая
не будет уменьшаться.

Как сообщил источник, Кабмин намерен повысить минимальную цену на
водку на 26,4 % – до 33 грн. Министерство финансов в течение 10 дней будет
согласовывать соответствующее постановление с производителями
(Минфин.com.ua (http://minfin.com.ua). – 2012. – 23.02).


	У ЦЕНТРІ УВАГИ
	АНАЛІТИЧНИЙ РАКУРС
	ЗАКОНОДАВЧА ВЛАДА
	ВИКОНАВЧА ВЛАДА
	ПОЛІТИКА
	ЕКОНОМІКА

